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GDDKiA nie widzi 
problemu

Z wykonanej analizy wynika, że eksploatacja obwodnicy „nie powoduje  
przekroczeń dopuszczalnych norm hałasu w środowisku”
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Linia autobusowa 707.  
Tłok i za mało kursów
\\\ LESZNOWOLA 

Mieszkańcy narzekają zbyt 
mało kursów linii 707. 
Postanowiliśmy zapytać  
w urzędzie gminy, czy da się 
coś z tym zrobić.

L inia 707 jeździ od P+R al. Krakow-
ska do targowiska w Piasecznie. 

Na początku roku mieszkańcy gminy 
Lesznowola w mediach społecznościo-
wych zaczęli dyskutować na temat po-
łączenia. Według niektórych autobusy 
jeżdżą za rzadko.

ZTM informuje, że od 2 stycznia do obsługi linii 707 skierowano większe  
autobusy

FO
T. 

M
ON

IK
A 

KO
M

IS
AR

CZ
YK

\\\ GÓRA KALWARIA 

czytaj na str. 2

dokończenie na str. 5
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\\\ TARCZYN/PRAŻMÓW 

Mieszkańcy gmin Tarczyn 
i Prażmów zyskają nowe 
połączenie autobusowe.  
Od 3 marca 2025 roku rusza 
nowa linia, która ułatwi dojazd 
do szkół, pracy i placówek 
medycznych.

N owe połączenie ma zacząć kur-
sować 3 marca 2025 roku. Linia 

nr 165 Tarczyn-Prażmów jest współfi-
nansowana z Funduszu Rozwoju Prze-
wozów Autobusowych o charakterze 
użyteczności publicznej.

Zaplanowano łącznie 12 kursów 
– 6 w stronę Tarczyna i 6 w stronę 
Prażmowa. Kursy odbywać się będą 
na trasie: Tarczyn, Józefowice, Komor-
niki, Ruda, Prace Małe, Gąski, Wylezin, 
Nowe Racibory, Zawodne i Prażmów. 
Linia rozpoczyna się w Tarczynie na ul. 
Szarych Szeregów i kończy przy praż-
mowskim urzędzie gminy.

– Rozkład jazdy jest dostosowany 
tak, aby uczniowie zarówno z Tarczy-
na jak i z Prażmowa mogli dojechać do 
swoich szkół na godzinę 8.00 – infor-
muje gmina Prażmów.

Organizatorem linii 165 jest Gmina 
Prażmów, a operatorem PKS Grójec. Li-

nia łącząca obieg miny będzie bezpłat-
na dla posiadaczy Prażmowskiej Karty 
Mieszkańca oraz dla seniorów 70+. 

– Jestem podekscytowany tym, że 
wreszcie nasze gminy połączone zo-
staną linią autobusową. Mieszkańcom 
gminy Prażmów pozwoli to na dotar-

cie do szkół średnich, przychodni czy 
ośrodka kultury w Tarczynie. Miesz-
kańcom gminy Tarczyn z kolei oferu-
jemy dowóz do szkoły, przychodni czy 
niebawem – do wyremontowanego 
Dworu Ryxa. Warto zaznaczyć, że linia 
jest współfinansowana przez obydwa 
samorządy, proporcjonalnie do przeje-

chanych kilometrów. To przykład wzor-
cowej współpracy pomiędzy samorzą-
dami. Dziękuję pani burmistrz Dorocie 
Lisickiej za wspólne działania na rzecz 
naszych mieszkańców – przekazał Wójt 
Gminy Prażmów Michał Kmiecik.
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GDDKiA nie widzi problemu
\\\ GÓRA KALWARIA 

Mieszkańcy narzekają  
na hałas, ale Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych  
i Autostrad problemu  
nie widzi. Udało nam się 
ustalić, co wykazała analiza.

M ieszkańcy Góry Kalwarii od lat 
skarżą się na hałas generowany 

przez ruch na obwodnicy miasta. W 
październiku ubiegłego roku skiero-
wali petycję do GDDKiA, domagając 
się skuteczniejszych ekranów aku-
stycznych. Odpowiedź drogowców nie 
pozostawia jednak złudzeń – według 
przeprowadzonych analiz problemu 
nie ma. Czy gmina znajdzie sposób, by 
pomóc mieszkańcom?

Przypomnijmy, że drogi krajowe nr 
50 i 79 sprawiły, że kierowcy nie wjeż-
dżają tak licznie do miasta, omijając 
centrum Góry Kalwarii. Jednak miesz-
kańcy, którzy sąsiadują z obwodnicą, 
narzekają na hałas, który utrudnia im 
codzienne życie. Jak powiedział nam w 

ubiegłym roku wiceburmistrz Mateusz 
Baj – najbardziej dotkliwie sąsiedztwo 
obwodnicy odczuwają mieszkańcy 
Kątów i Mikówca, a także ulic. Leśnej, 
Zakalwaria i Batalionu „Zośka” w Górze 
Kalwarii.

\\\   Petycja mieszkańców
Od początku powstania obwodni-

cy mieszkańcy informują, że jest ona 
dla nich uciążliwa ze względu na ha-
łas. Wskazują, że nadmierny hałas po-
wodowany jest wzmożonym ruchem 
samochodowym, a istniejące ekrany 
akustyczne nie spełniają swojej roli 
– są za niskie i zamontowane na zbyt 
krótkich odcinkach. Mieszkańcy przy-
gotowali petycję do GDDKiA z prośbą 
o pilne podjęcie działań polegających 
na poprawieniu efektywności ekranów 
akustycznych usytuowanych wzdłuż 
obwodnicy Góry Kalwarii. Podczas 
październikowej sesji Rada Miejska 
jednogłośnie poparła postulaty miesz-
kańców, które zawarto w petycji.

– Generalna Dyrekcja Dróg Krajo-
wych i Autostrad odniosła się do sta-

nowiska Rady Miejskiej z października 
ubiegłego roku, w którym radni zaape-
lowali o podjęcie działań w celu elimi-
nacji hałasu przy obwodnicy Góry Kal-
warii. W skierowanej do Rady Miejskiej 

odpowiedzi GDDKiA przekonuje, że z 
wykonanej analizy wynika, że eksplo-
atacja obwodnicy „nie powoduje prze-
kroczeń dopuszczalnych norm hałasu 
w środowisku, co potwierdzają wyniki 
pomiarów hałasu oraz wyniki obliczeń 
w punktach obliczeniowych. W związ-
ku z powyższym nie ma potrzeby bu-
dowy nowych ekranów akustycznych 

bądź modyfikacji istniejących” – mo-
żemy przeczytać w piśmie GDDKiA z 
grudnia ubiegłego roku – przekazał 
nam Zastępca Burmistrza gminy Góra 
Kalwaria, Mateusz Baj.

\\\   Urząd przeciw hałasowi
Gmina jednak nie porzuciła tego 

tematu.
– W związku z takim stanowiskiem 

GDDKiA gmina postanowiła zlecić ba-
dania poziomu hałasu przy obwodni-

cy na własną rękę. Wyniki tych badań 
planujemy uzyskać do końca marca. 
Pomiar będzie dokonany w pięciu 
punktach bezpośrednio sąsiadujących 
z obwodnicą: w Kątach, w Mikówcu 
oraz przy ulicach Leśnej, Zakalwaria i 
Batalionu „Zośka” w mieście. Po otrzy-
maniu wyników zleconych przez nas 
badań podejmiemy decyzję co do dal-
szych kroków – dodał wiceburmistrz 
Mateusz Baj.

Agnieszka Deja

Mieszkańcy przygotowali 
petycję do GDDKiA 

z prośbą o pilne 
poprawienie efektywności 

ekranów akustycznych, 
usytuowanych wzdłuż 

obwodnicy

Zaplanowano łącznie 12 kursów – 6 w stronę Tarczyna i 6 w stronę Prażmowa

Nowa linia autobusowa już w marcu!
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Co dalej z linią L13?
\\\ ZALESIE GÓRNE 

Gmina Góra Kalwaria planuje 
uruchomić nowe połączenie 
autobusowe do Piaseczna, 
które ma ruszyć 1 sierpnia.  
W związku z tym pojawiają się 
pytania o przyszłość linii L13, 
która obecnie kursuje  
przez Zalesie Górne. 
Mieszkańcy obawiają się 
zmian w rozkładzie i liczbie 
kursów. Jakie rozwiązania 
planują samorządy?

P rzypomnijmy, że podczas stycznio-
wej sesji Rady Miejskiej w Górze 

Kalwarii padał informacja o planowa-
nym uruchomieniu nowej linii autobu-
sowej. Ma ona kursować z Góry Kalwa-
rii do Piaseczna, by mieszkańcy mogli 
łatwiej przesiąść się do kolejnych au-
tobusów w drodze do Warszawy. Auto-
busy mają wyjechać na ulice 1 sierpnia. 

\\\   Obawy mieszkańców  
Zalesia Górnego

– Obecna linia do Piaseczna (L13) 
kursuje zbyt rzadko oraz „naokoło” - 
przez Zalesie Górne. Ponieważ w obec-
nej chwili nie mamy szansy na linię 7xx 
z Warszawy Metro Wilanowska przez 
Piaseczno do Góry Kalwarii, zależało 

nam na uruchomieniu linii Lx, która 
pojedzie możliwie najkrótsza trasą 
do Piaseczna i umożliwi pasażerom 
przesiadkę do SKM i innych pociągów 
w Piasecznie oraz do linii 709 do War-
szawy oraz do szkół w Piasecznie (przy 
Szpitalnej, a także Chyliczkowskiej) – 
powiedział nam Piotr Chmielewski, 
zastępca Burmistrza Gminy Góra Kal-
waria.

Wzmianka o L13 zaniepokoiła 
mieszkańców Zalesia Górnego. Obec-
nie mogą oni dostać się do Piaseczna 
właśnie dzięki linii L13. Mają też do 
dyspozycji pociągi Kolei Mazowieckich 
oraz prażmowską linię L19. Mimo że 
Zalesie Górne jest w drugiej strefie bi-
letowej, mieszkańcy nadal odczuwają 
niewystarczającą liczbę połączeń do 
Piaseczna.

\\\   Czy L13  
zostanie skrócona?

– Dostajemy sygnały o przepełnie-
niu części kursów linii L13, co wynika 
to głównie z tego, że linia ta obsługuje 
połączenia nie tylko w gminie Piasecz-
no, ale spora część autobusów dojeżdża 
aż do Góry Kalwarii. W planach jest roz-
dzielenie linii L13 i skrócenie jej tylko 
do Zalesia Górnego, natomiast do Góry 
Kalwarii ma jeździć nowa linia. Linia 
L13 będzie łączyć Piaseczno z Zale-

siem Górnym. Jednak sytuacja ulegnie 
zmianie dopiero wraz z rozpoczęciem 
nowego kontraktu ZTM na obsługę tych 
tras, co ma nastąpić 1 sierpnia 2025 
r. – przekazała nam Joanna Ferlian-
-Tchórzewska. Rzecznik Urzędu Miasta 
i Gminy Piaseczno.

Tekst i zdjęcie 
Agnieszka Deja

Mimo że Zalesie Górne 
jest w drugiej strefie 

biletowej, mieszkańcy 
nadal odczuwają 

niewystarczającą liczbę 
połączeń do Piaseczna

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Od 1 marca mieszkańców 
gminy Konstancin-Jeziorna 
czeka zmiana stawek za odbiór 
i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych.

O d 1 marca 2025 roku nowe stawki 
za odbiór odpadów komunalnych 

w gminie Konstancin-Jeziorna wynio-
są 46 zł miesięcznie od osoby. Jest to 
wzrost o 27,78% w porównaniu do 
obecnej stawki 36 zł. Decyzja o pod-
niesieniu opłat została podjęta pod-
czas grudniowej sesji Rady Miejskiej 
Konstancin-Jeziorna. Powodem zmiany 
są rosnące koszty utrzymania systemu 
gospodarowania odpadami, których 
nie pokrywają dotychczasowe składki 
mieszkańców.

\\\   Ulga dla tych,  
którzy kompostują

Mieszkańcy, którzy nie będą se-
gregować odpadów lub zrobią to nie-
prawidłowo, będą musieli liczyć się z 
podwójną stawką opłaty – 92 zł mie-
sięcznie od osoby.

– Jednocześnie przewidziano ulgę 
dla mieszkańców domów jednorodzin-
nych, którzy kompostują bioodpady – 
dla nich miesięczna opłata zostanie 
obniżona o 10 zł na osobę (do tej pory 

zniżka wynosiła 3 zł). Ważne jest, że 
zmiany te nie wymagają składania no-
wych deklaracji przez właścicieli nie-
ruchomości. Zawiadomienia o nowych 

stawkach za gospodarowanie odpada-
mi komunalnymi zostaną przesłane 
do mieszkańców pocztą – informuje 
gmina.

RMK

Drożej za śmieci
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Mieszkańcy, którzy nie będą  
segregować odpadów, zapłacą  
aż 92 zł miesięcznie od osoby

Jest to wzrost  
o 27,78%  

w porównaniu  
do obecnej stawki
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\\\ GÓRA KALWARIA 

Gmina Góra Kalwaria 
otrzymała dofinansowanie  
na budowę ul. Spacerowej. 
Start prac jeszcze w tym roku.

Na początku lutego gmina Góra Kal- 
waria poinformowała o otrzyma-

nym dofinansowaniu z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg 2025. Środki 
przeznaczone zostaną na budowę ul. 
Spacerowej w Kątach. Dofinansowanie 
wynosi 6 022 035,61 zł.

\\\   Co obejmie inwestycja?
– Dysponujemy już pełną doku-

mentacją, wraz z pozwoleniem na 
budowę dla tego przedsięwzięcia. 

Roboty drogowe obejmą budowę ul. 
Spacerowej od okolic ul. Dębowej do 
obwodnicy Góry Kalwarii. Na odcinku 
1106 m powstanie asfaltowa jezdnia 
o szerokości 5 metrów, a także cztery 
wyniesione skrzyżowania z kostki bru-
kowej, chodnik ze zjazdami na posesje, 
kanalizacja deszczowa, oświetlenie uli-
cy wraz z wymianą istniejących opraw 
oświetleniowych na lampy LED. Popra-
wi się zatem standard drogi, ale także 
bezpieczeństwo kierowców i pieszych 
– przekazała w mediach społecznościo-
wych gmina.

\\\   Przetarg  
i rozpoczęcie budowy

Zapytaliśmy zastępcę burmistrza, 
Mateusza Baja, o szczegóły inwestycji.

– Otrzymaliśmy na budowę tej 
drogi zewnętrze dofinansowanie, więc 
chcemy ruszyć z robotami jak najszyb-
ciej. W marcu planujemy ogłosić prze-
targ na budowę, a jeszcze w pierwszej 
połowie roku chcemy wprowadzić wy-
konawcę na teren budowy. Inwestycję 
planujemy zakończyć w przyszłym ro-
ku – powiedział nam Mateusz Baj.

Wiceburmistrz dodał, że podczas 
budowy mieszkańcy będą musieli li-
czyć się z utrudnieniami. Na określo-
nych odcinkach drogi czasowo wstrzy-
mywany będzie ruch. O utrudnieniach 
wykonawca będzie informował spo-
łeczność lokalną.

\\\   Koniec  
z drogą tłuczniową

– Mieszkańcy od bardzo długiego 
czasu domagali się budowy tej drogi. 
Kąty to bardzo szybko rozbudowująca 

się część naszej gminy, a droga wciąż 
ma nawierzchnię tłuczniową. Mimo że 
staramy się na bieżąco ją konserwo-
wać, przynosi to mizerny efekt, bo ulica 
jest bardzo intensywnie użytkowana. 
Budowa tej drogi zwiększy komfort 
życia mieszkańców, ale także poprawi 
bezpieczeństwo. W ramach inwestycji 
powstanie ponadkilometrowa, asfalto-
wa droga, chodnik, kanalizacja desz-
czowa oraz oświetlenie. Dla poprawy 
bezpieczeństwa i uspokojenia ruchu, 
powstaną cztery wyniesione skrzyżo-
wania – dodał Mateusz Baj.

Podczas sesji 13 lutego radni głoso-
wali nad zmianą uchwały, dzięki której 
będzie można rozpocząć modernizację. 

– Rada Miejska wprowadziła 
zmiany w uchwale budżetowej, któ-
re umożliwiają rozpoczęcie budowy 
ulicy Spacerowej. Za było 16 radnych, 
czterech radnych - wybranych z listy 
Koalicji Obywatelskiej - niespodziewa-
nie wstrzymało się od głosu - przekazał 
nam wiceburmistrz Mateusz Baj.

Agnieszka Deja

Aż 6 mln złotych  
na Spacerową!

Powstanie asfaltowa 
jezdnia, cztery wyniesione 

skrzyżowania, chodnik 
ze zjazdami na posesje, 
kanalizacja deszczowa  

i oświetlenie LED

13 lutego radni głosowali nad zmianą uchwały, dzięki której będzie można 
rozpocząć modernizację

\\\ TARCZYN 

Gmina Tarczyn po zmianie 
władz samorządowych 
przeprowadziła audyt 
gospodarczy. Po tygodniach 
oczekiwań wiemy już, kiedy 
poznamy jego wyniki.

P rzypomnijmy, że po 22 latach ze 
stanowiskiem burmistrza gminy 

Tarczyn pożegnała się Barbara Galicz. 
Zastąpiła ją Dorota Lisicka. Kilka mie-
sięcy od przejęcia władzy urzędnicy 
poinformowali, że podpisali umowę na 
przeprowadzenie w magistracie audy-
tu gospodarczego.

– Audyt potrwa około 10 tygodni, a 
jego celem jest weryfikacja decyzji po-
dejmowanych w poprzedniej kadencji. 
Wpływ na tę decyzję miały informacje 
pozyskane przez nas w ciągu ostatnich 
3 miesięcy. Pokazują one smutny obraz 
naszej gminy i sposobu funkcjonowa-
nia samorządu przez te lata – przekaza-
ła gmina we wrześniu 2024 roku.

Audyt miał sprawdzić m.in. zakupy 
usług i sprzętów, które nabywane były 

bez przetargów. Jak udało nam się do-
wiedzieć, audyt się już zakończył. Wy-
niki zostaną przedstawione radnym na 
najbliższej sesji – 24 lutego 2025 roku.

RMK

Wyniki audytu 
w tym miesiącu!
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

P R O M O C J A

Płać podatki i korzystaj

Część płaconych przez mieszkańców podatków trafi do gminy Piaseczno 
tylko pod warunkiem, że w deklaracji podatkowej wskazali naszą gminę 
jako miejsce zamieszkania. Warto to zrobić, bo od wysokości wpływów  
do budżetu zależy to, jak wiele inwestycji i remontów będzie mógł w da-
nym roku zrealizować samorząd. W 2025 roku gmina Piaseczno zamierza 
wydać na inwestycje ponad 175 mln zł. 

– Staramy się zachęcać mieszkańców do płacenia podatków nie tylko 
poprzez akcje informacyjne, ale także kierując dodatkowe usługi i ulgi  
do tych osób, które wyrobią sobie Piaseczyńską Kartę Mieszkańca – mówi 
burmistrz.

Karta wielu możliwości
Piaseczyńska Karta Mieszkańca (PKM) oferuje przede wszystkim istotne 

zniżki komunikacyjne. Jej posiadacze korzystają z bezpłatnych przejazdów 
liniami lokalnymi L. Na karcie można też zakodować bilety ZTM i skorzystać 
z ulgi wynoszącej 30% ceny, którą pokrywa gmina Piaseczno.

Karta jest również niezbędna w przypadku uczniów korzystających  
z posiłków w szkolnych stołówkach. Piaseczyńska Karta Mieszkańca czy  
Piaseczyńska Karta Dużej Rodziny pozwalają również na korzystanie ze zni- 
żek na basenie GOSiR Piaseczno czy w Centrum Kultury. Mogą też pełnić 
rolę karty bibliotecznej.

Kolejną korzyścią dla mieszkańców jest oferta bezpłatnego chipowania 
oraz kastracji/sterylizacji zwierząt domowych. Posiadacze Piaseczyńskiej 
Karty Mieszkańca oraz Piaseczyńskiej Karty Dużej Rodziny mogą korzystać 
również z ofert rabatowych podmiotów komercyjnych.

To proste, wystarczy ZAP-3
Obecnie przepisy nie wymagają meldunku, aby płacić podatki w miejscu 

zamieszkania. Wypełniając PIT, wystarczy wskazać jako miejsce zamiesz-
kania gminę Piaseczno oraz dołączyć wypełniony formularz aktualizacyjny 
ZAP-3. W ten sposób wspieramy okolicę, w której mieszkamy, a więc wpły-
wamy na otaczającą nas rzeczywistość.

Na co idą Twoje podatki?
Aby ułatwić mieszkańcom zorientowanie się, w jaki sposób ich pieniądze 

są wydawane przez gminę Piaseczno, od kilku lat na stronie internetowej 
nacoidamojepieniadze.pl/piaseczno udostępniamy specjalne narzędzie, 
które pozwala sprawdzić, jaka kwota z naszego podatku zasila poszczególne 
zadania gminy.

1,5% wsparcia dla mieszkańców gminy
Każdy podatnik rozliczając się z Urzędem Skarbowym może wskazać Or-

ganizację Pożytku Publicznego, na rzecz której chcą przekazać 1,5% swo-
jego podatku. Z tej formy wsparcia korzystają również mieszkańcy naszej 
gminy, którzy zbierają środki na leczenie czy rehabilitację z pośrednictwem 
różnych fundacji. Listę takich osób znajdą Państwo na stronie gminy: 
https://piaseczno.eu/category/1-mieszkancom-gminy-piaseczno/. 

Jednym z najważniejszych źródeł dochodów gminy są wpływy podatkowe od osób fizycznych.  
7% od dochodu mieszkańców, wykazanego w PIT, który rozliczamy w Urzędzie Skarbowym w Piasecznie,  

wraca do gminy i w prosty sposób przekłada się na realizację potrzebnych usług i inwestycji.
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Rekrutacja do szkół  
i przedszkoli na rok szkolny 

2025/2026

Zasady oraz harmonogram rekrutacji do publicznych przedszkoli i oddzia- 
łów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gmi- 
nę Piaseczno dostępne są na stronie internetowej oswiata.piaseczno.eu/ 
rekrutacje.

10 lutego rozpoczęła się rekrutacja dla dzieci, które będą kontynuować 
naukę w danej placówce. 24 lutego 2025 r. wystartuje rekrutacja dla pozo- 
stałych kandydatów.

Zasady rekrutacji do publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Piaseczno na rok szkolny 2025/2026 również są dostępne na 
stronie internetowej oswiata.piaseczno.eu/rekrutacje. Rekrutacja dla kan- 
dydatów do klas pierwszych szkół podstawowych rozpocznie się 17 marca 
2025 r.

Zachęcamy do zapoznania się z ofertą naszych gminnych przedszkoli  
na stronie gminy www.piaseczno.eu.

W lutym rozpoczyna się rekrutacja do publicznych 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Piaseczno. 

Rekrutacja do gminnych szkół podstawowych na rok 
szkolny 2025/2026 rozpocznie się w marcu.

Linia autobusowa 707. Tłok i za mało kursów
– Linia 707 jeździ co godzinę w 

dni powszednie (z dwoma przerwa-
mi dwugodzinnymi), a w weekendy 
co dwie godziny. Autobusy spóźniają 
się w przedziale 15- 40 minut... Moje 
dzieci, które jeżdżą w tygodniu do War-
szawy, do szkół, nie zauważyły tłoku 
w autobusach 707, wręcz przeciwnie 
– napisała pani Magdalena w mediach 
społecznościowych.

\\\   Więcej autobusów
Agnieszka Adamus, rzecznik pra-

sowy lesznowolskiego urzędu, po-
twierdziła, że do gminy dotarły głosy 
mieszkańców odnośnie do rzeczonej  
linii.

– Aktualnie w dni powszednie 
autobus 707 w szczycie porannym i 
popołudniowym kursuje co 60 minut, 
natomiast poza szczytem co 120 minut. 
Mieszkańcy zgłaszali potrzebę zwięk-
szenia częstotliwości kursowania tej 
linii i Urząd, po raz kolejny, wystąpił do 
ZTM z takim wnioskiem – powiedziała 
nam Agnieszka Adamus.

We wpisie w mediach społecznoś-
ciowych pojawiła się także informacja 
na temat zmiany taboru, obsługującego 
linię. Od początku roku na ulice wyje-
chały autobusy przegubowe.

– Autobusy przegubowe kursują od 
2 stycznia 2025 r., poza trzema kursa-
mi w późnych godzinach wieczornych 
– przekazała nam Agnieszka Adamus.

\\\   Pasażerowie zgłaszają,  
że jest tłoczno

Rzecznik lesznowolskiego urzędu 
dodała także, że mieszkańcy zwracali 
się także do gminy z problemem zatło-
czenia autobusów 707.

– Dochodzą do nas takie sygnały. 
Natomiast z danych ZTM dotyczących 
napełnień w autobusach (tj. liczby 
pasażerów w pojeździe mierzonej na 
poszczególnych przystankach danego 
kursu) wynika, że nie ma przekroczeń 
w tym zakresie. Przykładowo: według 
danych z lutego 2024 r. maksymalna 
liczba pasażerów w autobusie wyniosła 
78 osób, w październiku i listopadzie 

pomiary wykazały maksymalnie 70 
osób. Na linii 707 kursują autobusy 
18-metrowe, mieszczące średnio 140 
osób w pojeździe. W zależności od 
modelu autobusu autobusy posiadają 
ok. 40-44 miejsc siedzących – dodała 
Agnieszka Adamus.

\\\   ZTM odpowiada
30 stycznia ZTM odpisał na pismo 

gminy Lesznowola.
– Informujemy, że od 2 stycznia 

2025 roku do obsługi linii 707 skie-
rowane zostały większe autobusy. W 
ten sposób możliwe było zaspokojenie 

najważniejszej potrzeby, czyli zwięk-
szenia podaży miejsc w autobusach 
przedmiotowej linii, w związku z za-
uważoną przez Państwa rosnącą liczbą 
pasażerów, a co za tym idzie – popytem. 
Jednocześnie informujemy, że kwestia 
zwiększenia częstotliwości na linii 707 
będzie poddawana dalszym analizom 
i pozostawiona zostanie do realizacji 

gdy pojawią się możliwości taborowo-
-kadrowe ze strony operatorów. Dodat-
kowo, konieczna będzie również zgoda 
na zwiększenie dotacji do tej linii do 
poziomu 55% zarówno przez Państwa, 
jak i władze Gminy Raszyn i Piaseczno 
– przekazał zastępca dyrektora ZTM, 
Tomasz  Rupiewicz.

Agnieszka Deja

Mieszkańcy zgłaszali 
potrzebę zwiększenia 

częstotliwości kursowania 
linii 707. Urząd wystąpił 

do ZTM z takim 
wnioskiem
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Według niektórych autobusy jeżdżą za rzadko
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OGŁOSZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

Starosta Piaseczyński
stosownie do art. 113 ust. 6 i 7, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a, w związku z art. 124 ustawy z dnia  
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (jednolity tekst Dz. U. 2024 r., poz. 1145 ze zm.),

podaje do publicznej wiadomości informację
o zamiarze ograniczenia, w drodze decyzji, na wniosek ORLEN Termika S.A., sposobu korzystania 
z nieruchomości o nieuregulowanym stanie prawnym położonej w obr. Bielawa, gm. Konstancin-
-Jeziorna, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 982/1 – przez udzielenie zezwolenia na założenie  
i przeprowadzenie przez część ww. działki sygnalizacji, a także innych podziemnych, naziemnych lub 
nadziemnych obiektów i urządzeń niezbędnych do korzystania z tych przewodów i urządzeń.

W związku z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do przedmiotowej 
nieruchomości – do zgłoszenia się w terminie 2 miesięcy od dnia ukazania się niniejszego ogłoszenia, 
do  siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, tel. 22  756 62 54 (wew. 138). 

Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, które udowodnią przysługujące 
im  prawo rzeczowe do wnioskowanej nieruchomości, wszczęte będzie postępowanie administracyjne 
w  trybie art. 124a, w związku z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami, z pominięciem  
ww. osoby, jako strony postępowania. 

Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec

Piaseczno, dnia 11 lutego 2025 r. WZO.6821.60.2024 MB

\\\ NOWA WOLA 

Gmina Lesznowola nie 
otrzymała dofinansowania  
na modernizację ulicy 
Mieczyków w Nowej Woli,  
co wywołało falę 
niezadowolenia wśród 
mieszkańców.

We wtorek 11 lutego w mediach 
społecznościowych lesznowol-

skiego urzędu pojawiła się informacja 
dotycząca ulicy w Nowej Woli. Wniosek 
na budowę ul. Mieczyków nie znalazł 
się na liście zadań rekomendowanych 
do dofinansowania w ramach Rządo-
wego Funduszu Rozwoju Dróg. Gmina 
niezwłocznie zwróciła się z prośbą o 
informacje do Mazowieckiego Urzę-
du Wojewódzkiego w Warszawie i 
zapowiedziała, że będzie dalej szukać 
możliwości źródeł finansowania dla tej 
inwestycji.

\\\   Mieszkańcy  
niezadowoleni

Pod wpisem urzędu pojawiło się 
wiele komentarzy mieszkańców.

– Może w takim razie Pani Marta 
Natalia Maciejak - Wójt Gminy Leszno-
wola wypowie się w temacie zbudo-
wania I etapu ulicy Mieczyków. Skoro 
został złożony wniosek o dofinanso-
wanie na 11 mln to znaczy, że gmina 
gdzieś miała zablokowane 5,5 mln na 
wypadek jego otrzymania (co wynika 

bezpośrednio z programu RFRD). Jest 
to kwota w 100% wystarczająca na 
budowę I etapu ulicy Mieczyków od 
ronda do Hiacyntów, o który miesz-
kańcy błagają (bo już ciężko nazwać 
to proszeniem) od tylu lat – napisał z 
rozżaleniem pan Tomasz.

Na jego komentarz odpowiedziała 
wójt gminy.

– W tym budżecie mamy inwesty-
cje na ponad 65 mln zł - płacimy za ul. 
Wilgi, za ul. Fabryczną, za ul. Ks. Sło-
jewskiego, itd. Nie ma środków na inną 
tak dużą inwestycje, dlatego złożyliśmy 
wniosek o dofinansowanie – napisała 
Marta Natalia Maciejak.

– Nie rozumiem jak to jest - ulica 
Mieczyków jest wykorzystywana przez 
autobusy szkolne wraz z Dzikiej Ró-
ży, jako objazd dla samochodów, jest 
przy niej żłobek i tak luźno licząc z 400 
mieszkańców, a dla Gminy najwyraź-
niej nie jest żadnym priorytetem. Tutaj 
nie jest bezpiecznie i wypadek jest tylko 
kwestią czasu – napisała pani Karolina.

\\\   Wyjaśnienia  
i rozwiązania

W piątek (14 lutego) gmina powró-
ciła do tematu ulicy Mieczyków, publi-
kując w mediach społecznościowych 
wyjaśnienia.

– Otrzymaliśmy odpowiedź z Ma-
zowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w 
Warszawie, z której wynika, że Komisja 
weryfikacyjna odrzuciła nasz wniosek, 
uznając, że projekt budowy tej drogi 

pod pewnymi względami jest niezgod-
ny z warunkami technicznymi. Warto 
w tym miejscu podkreślić, że Gmina 
dla ul. Mieczyków posiada ostateczną, 
uprawomocnioną przez Wojewodę, 
decyzję o zezwoleniu na realizację in-
westycji drogowej, która zatwierdza 
w całości projekt budowlany (ten sam, 
który został przedstawiony we wnio-
sku o dofinansowanie) – napisano w 
informacji.

Gmina przyznała też, że zaraz po 
odmownej decyzji o przyznaniu dofi-
nansowania rozpoczęła działania w ce-
lu pozyskania środków na inwestycję.

– Władze Gminy, świadome zna-
czenia tej inwestycji i zdeterminowane, 
aby została ona zrealizowana, przygo-
towały dodatkowe rozwiązania, z któ-
rych także będzie można skorzystać. 
W środę (12 lutego) zostało wysłane 
do Urzędu Marszałkowskiego Woje-
wództwa Mazowieckiego w Warszawie 
pismo z wnioskiem o przyznanie dofi-

nansowania dla budowy ul. Mieczyków 
w ramach Instrumentu wsparcia zadań 
ważnych dla równomiernego rozwo-
ju województwa mazowieckiego. To 
potencjalne, alternatywne źródło do-
finansowania dla tej inwestycji drogo-
wej – podkreślił lesznowolski urząd w 
mediach społecznościowych.

Także propozycje mieszkańców 
zostały przez gminę przeanalizowane.

– Kolejną opcją dla ulicy Mieczy-
ków, która jest brana pod uwagę przez 
Urząd, jest podział tej inwestycji na eta-
py i zbudowanie w pierwszej kolejno-

ści najbardziej newralgicznego odcinka 
drogi. Na takie rozwiązanie również 
Państwo wskazywaliście w swoich ko-
mentarzach i pismach. Z uwagi jednak 
na to, że posiadamy decyzję ZRID na ca-
łą drogę i w pierwszej kolejności szuka-
my finansowania zewnętrznego, które 
pozwoli na zrealizowanie inwestycji w 
całości, bez konieczności etapowania 
i tym samym rozciągania jej w czasie, 
jest to rozwiązanie ostateczne – dodał 
urząd.

Tekst i zdjęcia Agnieszka Deja

Nie będzie modernizacji ul. Mieczyków?

Wniosek na budowę  
ul. Mieczyków nie 

znalazł się na liście zadań 
rekomendowanych  
do dofinansowania  

w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg

Gmina przyznała, że zaraz po odmownej decyzji o przyznaniu dofinansowania 
rozpoczęła działania w celu pozyskania środków na inwestycję

Co dalej z gminnym przedszkolem?
\\\ TARCZYN 

Gmina Tarczyn od wakacji 
poszukuje miejsca na budowę 
nowej placówki oświatowej 
dla najmłodszych. Czy są 
postępy w działaniach?

P rzypomnijmy, że pod koniec lipca 
2024 roku gmina Tarczyn ogłosiła 

pilną potrzebę zakupu działki, na której 
miałoby powstać nowe przedszkole. 
W związku z dynamicznym rozwojem 
miasta i rosnącą liczbą dzieci, obecne 
przedszkole publiczne jest niewystar-
czające. Dodajmy, że obecnie w gminie 
jest tylko jedno przedszkole publiczne, 
do którego uczęszcza blisko 250 ma-
luchów.

Gmina, nie posiadając odpowied-
niej działki, zwróciła się do mieszkań-
ców z apelem o pomoc.

– Po wstępnej analizie działek na-
leżących do Gminy wiemy, że gmina nie 
dysponuje odpowiednią działką w mie-
ście, a priorytetem jest wybudowanie 
przedszkola w Tarczynie – przekazała 
gmina w zeszłym roku.

Mimo że do tarczyńskiego urzędu 
wpłynęło kilka ofert od mieszkańców, 
nadal nie udało się znaleźć odpowied-
niej działki pod budowę przedszkola.

\\\   Plany na przyszłość
– Gmina Tarczyn na bieżąco moni-

toruje sytuację w placówkach oświa-
towych, analizując liczbę uczniów 
oraz możliwości organizacyjne szkół 
i przedszkola. Obecnie zapewniona 
jest odpowiednia liczba miejsc dla 
dzieci i młodzieży, jednak w związ-
ku z dynamicznym rozwojem gminy 
i wzrostem liczby mieszkańców pro-
wadzone są analizy dotyczące przy-
szłych potrzeb w zakresie edukacji 
– przekazała nam Paulina Rząca-Os-
trowska, Podinspektor w Referacie Pro- 
mocji i Pozyskiwania Funduszy Gminy  
Tarczyn.

\\\   Nowa placówka  
dla najmłodszych

W gminie powstaje też inne miej-
sce dla najmłodszych mieszkańców, a 
mianowicie Klub Malucha.

– Gmina Tarczyn realizuje inwesty-
cję polegającą na budowie klubu dzie-
cięcego, który zapewni opiekę najmłod-
szym mieszkańcom gminy. Placówka ta 
będzie dedykowana dzieciom w wieku 
do lat 3 i stanie się istotnym wsparciem 
dla rodziców w łączeniu obowiązków 
zawodowych z życiem rodzinnym – 
podkreśla Paulina Rząca-Ostrowska.

                   Agnieszka Deja

Pod koniec lipca 2024 roku gmina Tarczyn ogłosiła pilną potrzebę zakupu 
działki, na której miałoby powstać nowe przedszkole
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Pociągiem do Tarczyna?
\\\ POWIAT 

Przetarg na modernizację  
linii kolejowej nr 12  
na odcinku od Skierniewic  
do Czachówka jest już 
ogłoszony. Postanowiliśmy 
sprawdzić, czy po 
modernizacji pociągi będą 
jeździły do Tarczyna.

T rasa między Skierniewicami a Łu-
kowem – popularnie zwana eSeŁ-

ką – stanowi ważną linię transportową 
i jest obwodnicą dla Warszawy. Na 
początku stycznia wystartował drugi 

przetarg na modernizację odcinka do 
Czachówka. Przebudowa linii o długoś-
ci 66 km została podzielona na trzy czę-
ści: Skierniewice – Mszczonów, Mszczo-
nów – Tarczyn i Tarczyn – Czachówek. 
Wartość modernizacji oszacowano na 
1,4 mld zł.

\\\   Co się zmieni  
po modernizacji?

– Efektem prac na linii Skiernie-
wice – Czachówek – Pilawa będzie 
podniesienie prędkości do 120 km/h 
dla pociągów pasażerskich i towaro-
wych. Podróżni na wyremontowanych 
stacjach i przystankach zyskają zmo-
dernizowane perony dostosowane do 
potrzeb osób o ograniczonych możli-

wościach poruszania się. Będą nowe 
wiaty, ławki i elementy informacji 
pasażerskiej. W Górze Kalwarii dzięki 

budowie nowego, dwutorowego mostu 
zlikwidowane zostanie „wąskie gardło” 
– informuje PKP PLK.

Modernizację całej linii zaplanowa-
no na lata 2026-2029. 

– Szacunkowa wartość zadania 
modernizacji odcinka od Czachówka 
Wschodniego do Pilawy wraz z mostem 
w Górze Kalwarii to około 1,3 mld zł. 
Prace mają być realizowane w latach 
2025-2028 – przekazało PKP PLK.

\\\   Czy pociągi wrócą  
do Tarczyna?

Zadaliśmy pytanie: czy w związku 
z modernizacją za kilka lat będzie moż-
liwy dojazd pociągiem do Tarczyna?

– Pociągi pasażerskie będą zatrzy-
mywały się w Tarczynie. Teraz przez 
Tarczyn nie przejeżdżają pociągi pa-
sażerskie. Dla zapewnienia właściwej 
obsługi pasażerów planujemy odbu-
dowę peronów na stacji Tarczyn oraz 
sąsiadujących przystanków Jeżewice i 
Gąski – przekazał nam Karol Jakubow-
ski z PKP PLK.

Agnieszka Deja
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Pociąg osobowy

Pociąg towarowy

Tarczyn – dawna stacja kolejowa

\\\ LESZNOWOLA 

Lesznowola świętuje kolejny 
kamień milowy – liczba 
mieszkańców gminy osiągnęła 
35 tysięcy.

S ymboliczny moment przypadł 
na wyjątkową datę, bo właśnie 

w walentynki zameldowano nową 
mieszkankę. W piątek (14 lutego) w 

lesznowolskim urzędzie pojawiła się 
wyjątkowa okazja do świętowania.

\\\   Na mieszkankę  
czekali samorządowcy

– Dzień 14 lutego na długo zostanie 
przez nas zapamiętany. I to nie za spra-

wą Dnia Św. Walentego i unoszącej się 
w powietrzu atmosfery, ale dzięki cu-
downej i przesympatycznej Pani Patry-
cji, która jako 35-tysięczny mieszkaniec 
przekroczyła progi naszego urzędu. 
Tak, dobrze przeczytaliście. 14 lutego 
2025 r. zameldowaliśmy 35-tysięczną 
Mieszkankę Gminy Lesznowola. Praw-
da, że miłe zaskoczenie? – napisano na 
profilu urzędu w mediach społecznoś-
ciowych.

Pani Patrycja została zaskoczona 
kolorowym konfetti i upominkiem od 
gminy. Na mieszkankę czekali wójt 
gminy Marta Natalia Maciejak, zastęp-
ca wójta Marcin Szost oraz radny Paweł 
Olkowski.

RMK

To już 35 tysięcy 
mieszkańców

W piątek (14 lutego) w lesznowolskim urzędzie pojawiła się wyjątkowa okazja 
do świętowania
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Rada do spraw zdrowia psychicznego
\\\ GÓRA KALWARIA 

Na styczniowej sesji Rady 
Miejskiej w Górze Kalwarii 
zapowiedziano, że powstanie 
dla mieszkańców gminy organ 
doradczy, dotyczący zdrowia 
psychicznego.

P rzypomnijmy, że o powołanie 
Gminnej Rady ds. Zdrowia Psy-

chicznego wnioskowała do burmistrza 
Radna Justyna Szczypińska-Piotrow-
ska.

– Zwracam się z wnioskiem o 
powołanie Gminnej Rady do spraw 
Zdrowia Psychicznego, jako kluczo-
wego organu doradczego i koordyna-
cyjnego, który podejmie działania na 
rzecz poprawy zdrowia psychicznego 
mieszkańców naszej gminy. Jest to od-
powiedź na rosnący kryzys zdrowia 
psychicznego, który dotyka zarówno 
dzieci i młodzież, jak i dorosłych – za-
apelowała radna Justyna Szczypińska-
-Piotrowska. 

Podczas styczniowej sesji zapowie-
dziano, że rada powstanie po feriach. 
Z informacji, które udzielił nam Bur-
mistrz Gminy Góra Kalwaria Arkadiusz 
Strzyżewski, wynika, że o utworzeniu 
takiego ciała doradczego rozmawiano 
już wcześniej.

– Planujemy, że rada zostanie po-
wołana na początku marca. Rozmo-
wy na temat tego organu trwają od 
września minionego roku, kiedy to 
jej pomysłodawca Patryk Hałajczak, 
psycholog i członek Polskiego Towa-
rzystwa Psychologicznego zwrócił się 
do burmistrza o powołanie takiego ze-
społu, a następnie dołączyli do rozmów 
państwo Dominika i Kacper Dobkow-
scy (Dominika – psycholog specjalny, 
Kacper – Fundacja Nic Niemożliwego, 
społecznicy). Przez ten czas powstał 
regulamin określający cele i zasady 
działania rady – powiedział nam Bur-
mistrz Gminy Góra Kalwaria Arkadiusz 
Strzyżewski.

\\\   Jaki skład rady?
W skład rady wejdą przedstawicie-

le wielu środowisk. Będą to m.in. przed-
stawiciele oświaty, służb medycznych, 
specjaliści z zakresu zdrowia psychicz-
nego, lecz także reprezentanci rodzi-
ców czy seniorów.

– Poprzez swoje doświadczenie 
zawodowe będą mogli wnieść wkład 
merytoryczny nie tylko w diagnozę sy-
tuacji społecznej w zakresie zdrowia 
psychicznego, ale być także przekaźni-
kiem działań podejmowanych przez ra-
dę i samorząd gminy – dodał Burmistrz.

Radna Justyna Szczypińska-Pio-
trowska, po otrzymaniu odpowiedzi na 
swoją interpelację, w której Burmistrz 
potwierdził, że organ powstaje, zapy-
tała o możliwość współpracy z radą.

– Liczę na konstruktywną współ-
pracę i uwzględnienie mojej osoby w 
składzie rady jako naturalnego prze-
dłużenia podjętej przeze mnie inicjaty-
wy. Moje zaangażowanie w tę sprawę, 
poparte rozmowami ze specjalistami 
oraz znajomością potrzeb mieszkań-
ców, czyni mnie idealnym łącznikiem 
między środowiskiem eksperckim, 
władzami gminy a społecznością lokal-

ną. Moja obecność w radzie zagwaran-
tuje ciągłość działań, transparentność 
oraz skuteczne uwzględnienie wszyst-
kich głosów w procesie podejmowania 
decyzji – napisała w dalszej korespon-
dencji z Burmistrzem radna.

Okazuje się jednak, że rozmowy 
dotyczące utworzenia organu trwały 
już jakiś czas, a powstały regulamin 
określa, kto może zostać członkiem 
organu.

– Prace nad powołaniem Spo-
łecznej Rady Zdrowia Psychicznego 
trwają - od września ubiegłego roku 
odbyłem w tej sprawie kilka spotkań. 
Spotkania te zaowocowały m.in. wy-
pracowaniem regulaminu pracy Rady. 
Co do składu osobowego tego ciała 
chciałbym uszanować wolę pomysło-
dawców i to przede wszystkim z nimi 
ustalić skład osobowy tak, aby Rada 
mogła skutecznie pracować, bez nie-
potrzebnych nacisków politycznych. 
Jesteśmy po rozmowach i szczegóło-
wych ustaleniach także tego, jakie gru-
py społeczne powinny być w Radzie 
reprezentowane, aby spełniła ona po-
kładane w niej oczekiwania. Decyzję 
podejmiemy niebawem. Oczywiście 
wyrażam wolę chęci współpracy z Radą 
Miejską jako organem uchwałodaw-
czym, w szczególności, jeśli takowe ini-
cjatywy powstaną w Radzie Społecznej, 
a będą wymagały podjęcia stosownych 

uchwał Rady Miejskiej. Deklaruję też 
współpracę z wszystkimi innymi, któ-
rym na sercu leży zdrowie psychiczne 
naszych mieszkańców i zgłaszają w tej 
kwestii godne uwagi inicjatywy – odpi-
sał radnej Arkadiusz Strzyżewski.

\\\   Zdrowie jest ważne
Jak udało nam się dowiedzieć, do 

zadań rady należeć będzie m.in. inicjo-
wanie i opiniowanie działań na rzecz 
wsparcia mieszkańców w ich dobro-
stanie psychicznym, koordynowanie, 
monitorowanie, inicjowanie oraz opi-
niowanie strategii dotyczącej zdrowia 
psychicznego mieszkańców. 

– Zdrowie psychiczne mieszkań-
ców to kwestia, która jest dla nas bar-

dzo istotna. Ponieważ propozycję po-
wołanie takiego organu otrzymałem od 
kilku osób ze środowiska psychologów 
z naszej gminy, uznałem że to może być 
dobry sposób na wyjście naprzeciw 
problemom, które coraz częściej doty-
kają mieszkańców gminy, a także pró-
ba podjęcia skutecznych działań pro-
filaktycznych w zakresie dobrostanu 
psychicznego naszych mieszkańców. 
Cieszy mnie fakt, że z takim pomysłem 
przychodzą do mnie mieszkańcy, chcą 
wspólnie z włodarzami zmierzyć się 
z tym wyzwaniem i społecznie praco-
wać na rzecz innych - mówi Arkadiusz 
Strzyżewski, burmistrz Góry Kalwarii.

Agnieszka Deja

Do zadań rady należeć 
będzie m.in. inicjowanie 

i opiniowanie działań 
na rzecz wsparcia 

mieszkańców w ich 
dobrostanie psychicznym, 

koordynowanie, 
monitorowanie, 
inicjowanie oraz 

opiniowanie strategii 
dotyczącej zdrowia 

psychicznego 
mieszkańców

Powstał regulamin który określa, kto może zostać członkiem Rady
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    INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami (tj. Dz. U. z 2024 r. poz. 1145, 1222, 1717, 1881.) informuje, iż na 
tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl, zamieszczony został wykaz dot. nieruchomości Skarbu Państwa 
przeznaczonej do oddania w dzierżawę na rzecz dotychczasowego użytkownika, na okres 5 lat, 
– działka ew. nr 1/598 z obr. Linin II, gm. Góra Kalwaria, uregulowana w KW nr WA5M/00298008/3

Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 19.02.2025 r. do 12.03.2025 r.,  
oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 
21 dni.    
 Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec

Podziel się wspomnieniami
\\\ GÓRA KALWARIA 

W tym roku Liceum 
Ogólnokształcące w Górze 
Kalwarii obchodzi 80. 
urodziny. Co prawda  
obchody rocznicowe 
zaplanowano na październik, 
ale już teraz można się w nie 
włączyć.

P lacówka szuka absolwentów, któ-
rzy z okazji jubileuszu chcieliby 

podzielić się swoimi wspomnieniami z 
czasów uczęszczania do ogólniaka przy 
ul. Ks. Sajny.

– Z myślą o zjeździe absolwentów 
(18 października) powstaną publikacja 
i wystawa o historii LO. Dlatego placów-
ka prosi o przekazywanie wspomnień 
oraz zdjęć – przekazała gmina Góra Kal-
waria w mediach społecznościowych.

Fotografie można przynosić do se-
kretariatu szkoły, gdzie zostaną zeska-
nowane i zwrócone właścicielom. Moż-
na je też wysłać mailem z opisem. Jeśli 
ktoś chce się podzielić swoimi wspo-

mnieniami, może je wysłać na adres 
nauczycielki LO - Renaty Przybylskiej 
na adres: renata1.przybylska@gmail.

com lub umówić się z nią na spotkanie, 
by opowiedzieć o pobycie w szkole.
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Z okazji okrągłej rocznicy ma powstać wystawa na temat historii Liceum

\\\ BILETOMAT W CZERWCU
Mieszkańcy gminy Prażmów, podró-
żujący pociągami, mają powody do 
zadowolenia.  
W czerwcu na stacji Czachówek Połu-
dniowy pojawi się długo wyczekiwany 
biletomat Kolei Mazowieckich. Wójt Mi-
chał Kmiecik przekazał dobrą wiado-
mość dla mieszkańców podróżujących 
pociągami.

– Informacja po dzisiejszym spotkaniu 
w Urzędzie Gminy. Od czerwca na stacji 
Czachówek Południowy pojawi się bile-
tomat Kolei Mazowieckich – napisał 11 
lutego na swoim profilu na Facebooku.
Mieszkańcy pozytywnie przyjęli tę in-
formację. Pojawiły się także pytania o 
możliwość wydłużenia 2 strefy bileto-
wej ZTM do Czachówka oraz pociągów 
SKM.
Przypomnijmy, że w listopadzie 2024 
roku włodarze Prażmowa i Góry Kal-
warii wystosowali do miasta stołecz-
nego Warszawy w sprawie poszerze-
nia strefy biletowej ZTM w pociągach. 
Obecnie jednak nie ma informacji na 
temat jakichkolwiek zmian.

\\\ GABRYELIN 
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N iedawno pisałam historię kamie-
nicy przy ul. Sienkiewicza róg ul. 

Czajewicza w czasach peerelowskich, 
czyli lata 50. i 60. XX w. Mieszkańcy 
miasta są zafascynowani remontem 
114 letniego budynku nazywając go 
Kamienicą Poncyliuszów. Jest to jedna 
z najciekawszych architektonicznie ka-
mienic w Piasecznie, wybudowana w 
1911 r., a więc jeszcze przed pierwszą 
wojną światową, w czasach gdy po-

wstało w mieście kilka naprawdę pięk-
nych willi, w większości należących do 
obszaru dawnej dzielnicy letniskowej. 
Z tego okresu budowy jest kilka domów 
przy ul. Rejtana, willa Myślickiego z 
1907 r. przy ul. Gerbera i Besserówka 
z ul. Kościuszki z 1910 r. Ciągle piękne 
i stylowe budynki, swoją architekturą 
odcinające się od drewnianych domów 
starego śródmieścia miasta, a mam tu 
na myśli szczególnie ul. Kościuszki i ul. 
Kościelną w okresie międzywojennym, 
tworząc odrębny klimat Piaseczna z 
początku XX w.. Kamienica Poncyliu-
szów ma bogatą historię, która nie 
została opisana i zbieram okruchy 
wspomnień o niej. Okazało się, że gdy 
drgnęła struna i zadźwięczała prośba o 
wspomnienia o niej, dostałam coś tak 
cennego od pani Elżbiety Sitek Wasiak, 
że aż trudno uwierzyć, że jeszcze w 
zakamarkach szuflad przechowywane 
są pieczołowicie tak cenne dla history-
ka pamiętniki. Oto fragment jednego 
z nich, który dotyczy czasów II wojny  
światowej.

\\\   Kamienica Poncyliuszów  
w latach 1939-1945,  
pamiętnik pani Leokadii 
Milewskiej

Kiedy zaczęła się wojna, było bar-
dzo trudno o zaopatrzenie. Pamiętam 
jak mama wysłała mnie do piekarni 
po chleb. W kolejce czekało mnóstwo 
ludzi, a sprzedawali po jednym bochen-
ku. Nie wiem jakim cudem udało mi 
się dopchać po ten chleb. To był duży, 

okrągły bochen i tak pięknie pachniał, 
a ja byłam taka głodna, że nie wytrzy-
małam i ułamałam sobie kawałek. Za-
niosłam do domu nie cały bochenek 
i tak bardzo się tego wstydziłam, że 
pamiętam to do dziś. Czasem rodzice 
wysyłali mnie też do sklepu mięsnego 
Poncyliuszów, na rogu ulic Sienkiewi-
cza i Czajewicza. Właścicielką sklepu 
była siostrzenica mojego ojca, jego 
chrześnica, Władzia, córka ciotki Frani. 
Władzia, de facto była moją siostrą, ale 
nazywałam ją ciotką, bo była mężatką 
i była dużo starsza od mnie.

Nie pamiętam okoliczności, ale 
gdzieś tak pod koniec 1941 roku, gdy 
przyszłam do tego sklepu, ciotka Wła-
dzia zaproponowała mi pracę. Miałam 
wtedy niecałe 15 lat. Kiedy to usłysza-
łam, pędziłam do domu, jak na skrzyd-
łach. Mama bardzo się ucieszyła, no 
i zaczęłam pracować już następnego 
dnia. Nie było żadnej umowy co do wa-
runków pracy ani zarobków. W zamian 
za pracę mieszkałam u ciotki, miałam 
stałe utrzymanie i co tydzień wypłacała 
mi jakąś sumę, ale nie pamiętam ile to 
było. Wszystkie pieniądze oddawałam 
mamie, a ona część odkładała dla mnie, 
a część brała na utrzymanie rodziny, bo 
w domu było jeszcze troje młodszego 
ode mnie rodzeństwa. I tak oto mając 

15 lat wyszłam już na zawsze z domu 
rodzinnego i rozpoczęłam dorosłe ży-
cie.

Praca w sklepie była bardzo cięż-
ka, od godziny 5:00 rano do wieczora. 
Sklep mieścił się kamienicy, która była 
własnością  Poncyliuszów. Na parterze 
za sklepem była kuchnia i wielki pokój, 
gdzie jadaliśmy. Sypialnie i salon były 
na I piętrze. W domu była bieżąca wo-
da, ale ubikacje, jak chyba w większości 
wtedy domów w Piasecznie, były na 
podwórzu.

\\\   Jak funkcjonował sklep  
z mięsem i wędlinami  
przy ulicy Sienkiewicza  
w kamienicy Poncyliuszów?

Nasz sklep mieścił się na rogu bu-
dynku, po lewej, od strony ulicy Sien-
kiewicza był mały sklepik spożywczy, 
który prowadzili Kozdrowiczowie, brat 

i siostra. Pochodzili ze wsi Grochowa, 
gdzieś z okolic Jazgarzewa. Po prawej 
stronie naszego sklepu, od strony Cza-
jewicza mieściła się restauracja pro-
wadzona przez panią Lange, Niemkę.

Dom Poncyliuszów znajdował się 
bardzo blisko stacji kolejki wąskotoro-
wej jeżdżącej z Warszawy do Grójca i z 
Piaseczna do Góry Kalwarii. Kolejarze 
idąc rano do pracy zaopatrywali się u 
nas. Dlatego, mimo że sklep oficjalnie 
był otwarty od godziny 7:00, to pra-
cowaliśmy w nim już od 5:00, żeby 

mogli zrobić zakupy. Wcześnie rano 
zaopatrywały się u nas także handlarki, 
które woziły kupione u nas wędliny do 
Warszawy. Nasze wyroby cieszyły się 
bardzo dobrą opinią w Piasecznie i oko-
licy, dlatego zawsze mieliśmy mnóstwo 
klientów. A to oznaczało, że przez calut-
ki dzień było mnóstwo pracy. Ale ja tę 
pracę bardzo lubiłam i tak mi zostało na 
zawsze. Potem całe swoje dorosłe życie 
pracowałam jako sprzedawca.

Klienci mnie lubili, a ja starałam się 
dla każdego być grzeczna i miła. Podob-
no byłam ładna, miałam wtedy długie 
ciemne włosy do pasa, które splatałam 
w dwa warkocze i upinałam je w tzw. 
koronę albo w tzw. barany, czyli w koła 
za uszami.

Podział pracy był taki, że ciotka ob-
sługiwała klientów po stronie sklepu z 
mięsem, a ja po stronie z wędlinami. 
Nie było wtedy tak jak dziś maszyn do 
krojenia, wszystko kroiło się ręcznie, 

a zakupy były nieraz bardzo duże. Na 
przykład ktoś kupował pół kilo tzw. 
rozmaitości. Ceny były tak skalkulo-
wane, że w takim przypadku kroiło 
się po trzy plasterki każdego rodzaju 
wędliny. A wybór był ogromny, w sta-
łej sprzedaży było ponad dwadzieścia 

gatunków wędlin. I wszystkie one na-
prawdę różniły się od siebie smakiem, 
nie tak jak dziś, kiedy wszystkie sma-
kują podobnie.

\\\   „Czy dzisiaj  
też używa się do pasztetowej 
jajek? Bardzo wątpię...”

Dziś nieraz dziwię się, jak to było, 
bo przecież wojna, okupacja, a tymcza-
sem handel szedł całą parą. W masar-
ni, która znajdowała się w podwórku, 
pracowało kilku ludzi. Oprócz właści-
ciela, Mieczysława Poncyliusza i jego 
brata Stefana (który nie wiem dlacze-
go nazywał sam siebie Rzymianinem) 
byli pracownicy, którzy zajmowali się 
dzieleniem tuszy mięsnych wołowych 
i wieprzowych oraz masarze robiący 
wędliny. Pamiętam jak wpadał do skle-
pu chłopak pracujący jako pomocnik w 
masarni i wołał: „Szefowa! Proszę pół 
kopy jaj do pasztetowej!”. Czy dzisiaj też 

używa się do pasztetowej jajek? Bardzo 
wątpię... (ciąg dalszy nastąpi)

Leokadia Bąk z domu Milewska 
pod redakcją  

Małgorzaty Szturomskiej  
i Elżbiety Sitek Wasiak

Z pamiętnika pani Leokadii, 
czyli historia kamienicy Poncyliuszów
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Leokadia Milewska (dziewczynka 
pierwsza z prawej) 

Dom Poncyliuszów w grudniu 2024 r. 

Dom Poncyliuszów w latach remontu

Kamienica Poncyliuszów w latach 80. 90. XX w. 
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DECYZJA Nr G - 6/2025
Na podstawie art. 1 ust. 2 i art. 8 ust. 1 i 6 ustawy z dnia 29 czerwca 1963 roku o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych  

(t.j. Dz. U. 2022 r. poz. 140) oraz art. 104 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. 2024 r.  
poz. 572), działając na wniosek Gminy Piaseczno z 9 grudnia 2015 roku

orzekam,
że niehipotekowana nieruchomość, stanowiąca działkę ewidencyjna nr 47 o powierzchni 0,3963 ha (dawna działka nr 249) z obrębu 
0007 Chojnów, gmina Piaseczno, stanowi mienie gromadzkie.

UZASADNIENIE
Wnioskiem z 9 grudnia 2015 roku, znak GGG.680.575.2015.KZ, Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno wystąpił o wydanie decyzji 

na podstawie art. 8 ust. 1 ustawy z dnia 29 czerwca 1963 roku o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych uznającej pas drogowy, 
stanowiący działkę nr 47 położoną we wsi Chojnów za mienie gromadzkie. W uzasadnieniu wniosku podniesiono, iż w chwili 
obecnej przedmiotowa działka stanowi ulicę Graniczka i posiada charakter drogi ogólnodostępnej, służącej do użytku wszystkich 
mieszkańców jako droga dojazdowa do domów mieszkalnych. Ponadto na dzień dzisiejszy nie odnaleziono żadnej informacji 
odnośnie księgi wieczystej na daną nieruchomość oraz dokumentów, które mogłyby stanowić podstawę ujawnienia własności 
Skarbu Państwa czy Gminy.

Do wniosku załączono oświadczenie z 27 listopada 2015 roku, w którym cyt. „Niżej podpisani mieszkańcy wsi oświadczają iż 
działka ewidencyjna nr 47 położona we wsi Chojnów istniała już przed wojną. Mieszkańcy wsi korzystali z w/w drogi, była ona drogą 
ogólnodostępną. W chwili obecnej w/w droga służy również jako droga dojazdowa do domów mieszkalnych”. Przedmiotowe oświadczenie 
podpisało czterech mieszkańców wsi Chojnów, w tym sołtys.

Ogłoszeniem o wszczęciu postępowania z 1 lutego 2016 roku, znak GEK.6621.E.24.2015 Starosta Piaseczyński poinformował 
Strony, że prowadzone jest postępowanie administracyjne w sprawie stwierdzenia w drodze decyzji, że grunt położony w obrębie 
0007 Chojnów, gmina Piaseczno, oznaczony jako działka ewidencyjna nr 47 stanowi mienie gromadzkie. Przedmiotowe ogłoszenie 
zawierało również pouczenie, iż osoby, którym przysługuje prawo własności lub ograniczone prawo rzeczowe do w/w nieruchomości 
mogą składać pisemne wyjaśnienia, wnioski, a także zapoznać się z materiałem dowodowym zebranym w sprawie.

Pismem z 21 kwietnia 2016 roku poinformowano Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, że niezbędne jest wykonanie opracowania 
geodezyjnego dla w/w nieruchomości. W odpowiedzi na powyższe, pismem z 17 maja 2016 roku (data wpływu do tutejszego 
urzędu 19 maja 2019 roku) Urząd Miasta i Gminy Piaseczno poinformował o zleceniu wykonania mapy prawnej dotyczącej  
w/w nieruchomości.

Pismem z 24 czerwca 2016 roku zwrócono się z prośbą do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno o wydanie zaświadczenia, że 
podmiotowa działka stanowi mienie gromadzkie. W związku z powyższym, 7 lipca 2016 roku do tutejszego Urzędu wpłynęło pismo 
z 6 lipca 2016 roku, znak GGG.6822.2.220.2016.KZ, w którym Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno zaświadcza, że działka ewidencyjna 
nr 47, obręb Chojnów, gmina Piaseczno w dniu wejścia w życie ustawy z dnia 29 czerwca 1963 roku o zagospodarowaniu wspólnot 
gruntowych była mieniem gromadzkim i była użytkowana przez mieszkańców wsi.

W załączeniu do pisma z 8 grudnia 2016 roku (wpływ do tutejszego Urzędu 12 grudnia 2016 roku), znak GGG.6822.2.378.2016.KZ,  
Wydział Geodezji i Gospodarki Gruntami Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przekazał opracowanie geodezyjne przyjęte do 
państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego 25 listopada 2016 roku pod numerem P.1418.2016.6983, tj. mapę do decyzji 
w trybie art. 8 ust. 1 ustawy z dnia 29 czerwca 1963 roku o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych, w granicach działki ewidencyjnej 
nr 47, protokół ustalenia granic dawnej działki ewidencyjnej nr 249 zapisanej w operacie ewidencji gruntów KEM-PIA-E-22/60, stan  
na dzień 29 czerwca 1963 roku oraz protokół ustalenia przebiegu granic działek ewidencyjnych.

W/w mapa zawiera wykaz zmian danych ewidencyjnych dotyczących działki:

Pod wykazem znajduje się uwaga o następującej treści:
„1. Powierzchnia nieruchomości stanowiącej dz. ew. 47 wynosi 0,3963 ha, a nie 0,40 ha,
2. Dz. ew. 47 odpowiada, na dzień 29 czerwca 1963r., dawnej dz. ew. 249”.
Pismem z 20 kwietnia 2017 roku, znak GEK-E.6621.24.5.2016/2017.JN, tutejszy Organ wystąpił do Archiwum Państwowego  

w Warszawie z zapytaniem, czy w posiadaniu Archiwum znajdują się dokumenty potwierdzające, iż grunt oznaczony jako działka nr 
47 z obrębu 0007 Chojnów, gmina Piaseczno, stanowiła majątek byłej gromady wsi Chojnów.

Pismem z 16 maja 2017 roku zawiadomiono strony postepowania administracyjnego o planowanym przesłuchaniu świadków  
na 21 czerwca 2021 roku.

Pismem z 29 maja 2017 roku (wpływ do tutejszego Urzędu 6 czerwca 2017 roku) Archiwum Państwowego w Warszawie 
poinformowało, że w jednym z zespołów archiwalnych odnaleziono jednostkę archiwalną mogącą mieć znaczenie w sprawie.

W załączeniu do pisma z 12 czerwca 2017 roku przekazano kopię w/w dokumentu do Wnioskodawcy, celem odniesienia się do 
informacji zawartych w piśmie, w szczególności podjęcia kroków w zakresie oceny wskazanych dokumentów oraz ewentualnego 
dostarczenia tych, które mają znaczenie w prowadzonym postępowaniu.

Z przesłuchań świadków przeprowadzonych w dniu 21 czerwca 2017 roku wynika, że przedmiotowy grunt jest drogą 
ogólnodostępną, nie było o niego sporów, świadkowie nie mają wiedzy aby wieś podejmowała decyzję w zakresie 
zagospodarowania/ przeznaczenia działki. Kiedyś była to droga polna, ogólnodostępna, służąca dojazdowi do pól. Szerokość 
drogi z upływem czasu uległa poszerzeniu i utwardzeniu.

22 czerwca 2017 roku do tutejszego Urzędu wpłynęło pismo Archiwum Państwowego w Warszawie z 13 czerwca 2017 roku 
informujące, że po przeprowadzeniu poszukiwań nie odnaleziono dokumentów potwierdzających, iż przedmiotowy grunt stanowi 
mienie gromadzkie.

23 czerwca 2017 roku do tutejszego Urzędu wpłynęło pismo Archiwum Państwowego w Warszawie Oddział w Grodzisku 
Mazowieckim z 14 czerwca 2017 roku również informujące, że nie odnaleziono dokumentów mogących potwierdzić, że przedmiotowa 
działka stanowi mienie gromadzkie.

Pismami z 4 grudnia 2017 roku oraz 11 kwietnia 2018 roku Organ zwrócił się do Wnioskodawcy z prośbą o zajęcie stanowiska, czy 
katalog dowodów złożonych przez Gminę Piaseczno w sprawie jest zamknięty.

Zgodnie z art. 10 §1 kpa oraz z uwagi na brak odpowiedzi na powyższe pisma zawiadomieniem z 18 czerwca 2018 roku Starosta 
Piaseczyński poinformował, o możliwości zapoznawania się i wypowiedzenia co do zebranych dowodów i materiałów oraz składania 
pisemnych wyjaśnień oraz wniosków w Wydziale Geodezji i Katastru Starostwa Powiatowego w Piasecznie. Mimo prawidłowego 
powiadomienia, Strona nie skorzystała z tej możliwości we wskazanym terminie.

Decyzją administracyjną nr 333/2018 z 7 września 2018 roku Starosta Piaseczyński orzekł o odmowie uznania za mienie 
gromadzkie nieruchomości będącej przedmiotem niniejszego postępowania, ponieważ nie znaleziono w toku postępowania 
dowodów potwierdzających, że dawna działka nr 249 była drogą wydzieloną jako grunty gromadzkie wsi Chojnów.

Od powyższej decyzji odwołanie złożył Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno w ustawowym terminie.
Decyzją Wojewody Mazowieckiego nr 4758/2018 z 16 listopada 2018 roku uchylono zaskarżoną decyzję Starosty Piaseczyńskiego 

w całości i przekazano sprawę do ponownego rozpatrzenia organowi I instancji. W ocenie Wojewody nie zostało przeprowadzone 
wyczerpujące postepowanie dowodowe.

Przy piśmie z 17 października 2018 roku, znak GGG.6822.2.123.2018.KM, Urząd Miasta i Gminy Piaseczno przekazał kopię 
fragmentu Dziennika Urzędowego Wojewódzkiej Rady Narodowej w Warszawie z 1954 roku, w którym znajduje się uchwała  
nr VI/10/12/54 Wojewódzkiej Rady Narodowej w Warszawie z dnia 5 października 1954 roku w sprawie podziału na nowe gromady 
powiatu piaseczyńskiego, celem uwzględnienia w/w dokumentu w niniejszym postępowaniu.

Pismem z 4 stycznia 2019 roku zwrócono się do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno z prośbą o udzielenie informacji, co było 
podstawą wydania zaświadczenia z dnia 6 lipca 2016 roku, znak: GGG.6822.2.220.2016 KZ.

W odpowiedzi na powyższe pismem z 21 stycznia 2019 roku Urząd Miasta i Gminy Piaseczno poinformował, że podstawa wydania 
w/w zaświadczenia były oświadczenia mieszkańców wsi Chojnów przekazane jako załącznik w wniosku z 9 grudnia 2015 roku.

Pismem z 24 czerwca 2024 roku poinformowano Burmistrza Miasta i gminy Piaseczno, że postępowanie jest w toku. Dodatkowo 
zwrócono się z prośbą o uzupełnienie zaświadczenia znak: GGG.6822.2.220.2016.KZ z 6 lipca 2016 roku o wyjaśnienia, czy podmiotowa 
nieruchomość była w dniu 5 lipca 1963 roku faktycznie użytkowana przez wszystkich mieszkańców miejscowości oraz informacje, 
czy lista potencjalnych świadków sprawy jest nadal aktualna, w przypadku gdy jest ona nieaktualna poproszono o jej uzupełnienie.

Pismem z 10 grudnia 2024 roku zawiadomiono strony postepowania administracyjnego o planowanym przesłuchaniu świadków 
na 14 stycznia 2025 roku.

W dniu 14 stycznia 2025 roku ponownie przeprowadzono przesłuchania świadków. Przesłuchano czterech świadków oraz Sołtysa 
wsi Chojnów, który bazował na wiedzy przekazanej mu przez innych mieszkańców wsi. Z przeprowadzonych przesłuchań wynika, że 
przedmiotowy grunt jest drogą ogólnodostępną i był nią już przed II wojną światową, wykorzystywaną jako droga dojazdowa. 
Świadkowie nie mają wiedzy o jakimkolwiek właścicielu, część z nich nie ma też wiedzy kto płacił podatki, inni uważają, że wszyscy 
mieszkańcy płacili za w/w grunt podatki. 

Po przeprowadzeniu analizy dokumentów znajdujących się w archiwum Wydziału Geodezji i Katastru Starostwa Powiatowego  
w Piasecznie, w tym m.in. pisanych rejestrów gruntów założonych dla wsi Chojnów ustalono, co następuje. 

Według stanu na 1962 rok do działki nr 249 o pow. 0,40 ha jako osoba władająca gruntem wpisany był P.P.R.N. Wydział Komunikacji 
(nr rej. grunt. 66).

Według stanu na 1976 rok do działki nr 249 o pow. 0,40 ha jako osoba władająca gruntem wpisany był Urząd Gminy Drogi 
powszechnego korzystania (nr jedn. rej. 79).

Na podstawie operatu kontroli ewidencji gruntów przyjętego do państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego pod 
nr KEM-PIA-E-164/90 numery działek uległy zmianie - działka nr 249 otrzymała nowy numer 47, powierzchnia działki pozostała bez 
zmian.

Ponadto w toku przeprowadzonego postępowania ustalono, iż w wykonaniu postanowień Uchwały Prezydium Wojewódzkiej 
Rady Narodowej w Warszawie z 24 sierpnia 1965 roku w sprawie usprawnienia zarządu mieniem gromadzkim, Wydział Rolnictwa 
i Leśnictwa Prezydium PRN w Piasecznie przeprowadził inwentaryzację oraz założenie ewidencji nieruchomości mienia 
gromadzkiego na terenie powiatu Piaseczno. Wynik tej pracy (R.VIII-266/65) został przyjęty do państwowego zasobu geodezyjnego 
i kartograficznego pod numerem P.1418.2019.61. W wykazie mienia gromadzkiego sporządzonym w 1966 roku znajdującym się 
w w/w operacie przedmiotowa działka nie została wykazana. Nie mniej jednak zwrócono uwagę, iż w w/w wykazie nie znajduje 
się żadna droga. Wykaz ten obejmuje m.in. tereny zajęte pod sołtysówki, szkoły, remizy OSP, kopalnie piasku, gliny, „kasę miejską”. 
Prawdopodobnie wykaz mienia gromadzkiego zawarty w w/w operacie całkowicie pomija kwestię dróg o charakterze publicznym.

Zgodnie z aktualnymi zapisami w ewidencji gruntów i budynków obręb 0007, Chojnów gm. Piaseczno, jedn. rej. G.95, do działki  
nr 47 o pow. 0,3963 ha, stanowiącej użytek gruntowy „dr” – drogi, wpisani są: 

właściciel, udział: 1/1 – NIEUSTALONY,
użytkownik, udział:1/1 – Urząd Gminy Piaseczno – drogi powszechnego korzystania. 
W rubryce „KW” (księga wieczysta) brak nomenklatury prawnej.
Do państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego 21 grudnia 2023 roku został przyjęty operat techniczny pod numerem 

P.1418.2023.7172 z wykonania mapy z projektem podziału nieruchomości. Zawierał on między innymi wykaz zmian danych 
ewidencyjnych dotyczących działek, który zmienia pole powierzchni działki nr 47 z 0,40 ha na 0,3963 ha. Na podstawie w/w operatu 
technicznego w bazie ewidencji gruntów i budynków ujawniono nową powierzchnię działki, tj. 0,3963 ha. 

Zawiadomieniem z 14 stycznia 2025 roku Starosta Piaseczyński poinformował, o możliwości zapoznawania się i wypowiedzenia co 
do zebranych dowodów i materiałów oraz składania pisemnych wyjaśnień oraz wniosków w Wydziale Geodezji i Katastru Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie. Mimo prawidłowego powiadomienia, Strona nie skorzystała z tej możliwości we wskazanym terminie.

Zgodnie z art. 8 ust. 1 ustawy o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 140) „Starosta wydaje decyzję  
o ustaleniu, które spośród nieruchomości, o których mowa w art. 1 ust. 2 i 3, stanowią mienie gromadzkie.”

Stosownie zaś do art. 1 ust. 2 w/w. ustawy oprócz wspólnot gruntowych „[…] podlegają zagospodarowaniu w trybie i na zasadach 
określonych w niniejszej ustawie także nieruchomości rolne, leśne i obszary wodne, stanowiące mienie gromadzkie w rozumieniu 
przepisów o zarządzie takim mieniem, jeżeli przed dniem wejścia w życie tej ustawy były faktycznie użytkowane wspólnie przez 
mieszkańców wsi.”

 W myśl § 1 ust. 1 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 29 listopada 1962 roku w sprawie zarządu mieniem gromadzkim oraz 
trybu jego zbywania (Dz. U. Nr 64/62 poz. 303 ze zm.) przez mienie gromadzkie rozumieć należy mienie, które do dnia wejścia w życie 
ustawy z dnia 25 września 1954 roku o reformie podziału administracyjnego wsi i powołaniu gromadzkich rad narodowych (Dz. U. 
Nr 43, poz. 191) stanowiło majątek dawnych gromad jako majątek gromadzki, dobro gromady oraz inne prawa majątkowe. Przepis 
§ 1 ust. 3 w/w. rozporządzenia wskazuje zaś, że przez dawne gromady rozumieć należy gromady istniejące do dnia wejścia w życie 
ustawy, o której mowa w pkt. 1. 

 Przepisy obowiązujące w poprzednim stanie prawnym ustawy 23 marca 1933 roku o częściowej zmianie ustroju samorządu 
terytorialnego i przepisy wykonawcze rozporządzenia Rady Ministra Spraw Wewnętrznych z 29 stycznia 1397 roku o gromadach 
rozróżniały dwa rodzaje składników majątkowych gromady, tj. majątek gromadzki i dobro gromady. Tym samym, dla ustalenia czy 
dana nieruchomość była w dniu 5 lipca 1963 roku mieniem gromadzkim, istotny jest jej stan prawny w okresie poprzedzającym tę 
datę, a w szczególności to, czy nieruchomość taka należała do istniejących w okresie od 1933 do 1954 roku gromad jako jednostek 
samorządu terytorialnego, mających osobowość prawną i będących podmiotami praw i obowiązków. Konieczne jest również 
ustalenie, czy przed dniem wejścia w życie ustawy przedmiotowa nieruchomość była faktycznie użytkowana wspólnie przez 
mieszkańców wsi. 

Z przesłuchań świadków prowadzonych w toku niniejszego postepowania jednoznacznie wynika, że grunt ten (działka nr 47) 
był ogólnodostępny i wykorzystywany jako droga dojazdowa, zarówno przed wojną jak i obecnie. Mimo braku uwzględnienia 
przedmiotowego gruntu w operacie z inwentaryzacji nieruchomości mienia gromadzkiego, wszystkie zebrane w sprawie materiały 
potwierdzają, że działka nr 47 (dawna działka nr 249) była w posiadaniu Urzędu Gminy i stanowiła drogę powszechnego 
korzystania, ogólnodostępną dla wszystkich mieszkańców. Kluczowym dla niniejszej sprawy jest zaświadczenie Burmistrza Miasta 
i Gminy Piaseczno wydane 6 lipca 2016 roku, które stanowi, że działka ewidencyjna nr 47 we wsi Chojnów w dniu wejścia w życie 
ustawy z dnia 29 czerwca 1963 roku o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych była mieniem gromadzkim i była użytkowana 
przez mieszkańców wsi.

Należy zaznaczyć, że niniejsza decyzja ma charakter deklaratoryjny i poświadcza stan prawny ustalony w dniu wejścia w życie 
ustawy o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych, tj. 5 lipca 1963 roku. Mając na względzie ustalone okoliczności niniejszej sprawy 
należy stwierdzić, że działka nr 47 z obrębu 0007 Chojnów, gmina Piaseczno, odpowiadająca dawnej działce nr 249 stanowiła na dzień 
5 lipca 1963 roku mienie gromadzkie. 

W związku z powyższym należało orzec jak w sentencji. 
Od decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego (pl. Bankowy 3/5, 00-950 Warszawa) za pośrednictwem 

Starosty Piaseczyńskiego w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. 
W trakcie biegu terminu do wniesienia odwołania strona może zrzec się prawa do wniesienia odwołania wobec organu 

administracji publicznej, który wydał decyzję. Z dniem doręczenia organowi administracji publicznej oświadczenia o zrzeczeniu się 
prawa do wniesienia odwołania przez ostatnią ze stron postępowania, decyzja staje się ostateczna i prawomocna.

Geodeta Powiatowy
z up. Starosty Piaseczyńskiego

dr inż. Monika Jaroszewska
Wydruk stanowi dowód tego, co zostało stwierdzone w piśmie wydanym w formie dokumentu elektronicznego, zgodnie z art. 393 k.p.a. 
Został on wytworzony za pomocą systemu teleinformatycznego i podpisany kwalifikowanym podpisem elektronicznym.

Otrzymują:
1. Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno eDoręczenie
2. Mieszkańcy Wsi Chojnów
w sposób określony w art. 8 ust. 6 ustawy z dnia 29.06.1963 r. o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych
3. Pan Dariusz Szczęsny
Sołtys wsi Chojnów
4. Starostwo Powiatowe w Piasecznie - Biuro Promocji (BIP)
5. Starostwo Powiatowe w Piasecznie – Wydział Organizacyjny - prasa o zasięgu lokalnym
6. Elektroniczna tablica ogłoszeń Starostwo Powiatowe w Piasecznie
7. a/a

STAROSTA PIASECZYŃSKI   
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno
tel. (22) 756-62-54
GEK.6621.346.2017 MZW

Piaseczno, 13 lutego 2025 r.

Nr 
działki

47

Nr 
działki

47

Stan dotychczasowy Nomenklatura 
prawna

Stan nowy

Pole pow. 
działki [ha]

0,40

Pole pow. 
działki [ha]

0,3963

Rodzaj 
użytku 
i klasa

dr 

Rodzaj 
użytku 
i klasa

dr 

Pole pow. 
użytków      
i klas [ha]

0,40

Pole pow. 
użytków      
i klas [ha]

0,3963
Grunt 

niehipotekowany
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Monika Bukowińska 
zaprezentowała w sieci  
efekty weekendowego 
spaceru po gminie. Podczas 
przechadzki zerwała  
ze słupów i latarni kilkanaście 
nielegalnych plakatów  
i reklam.

Na początku lutego radna gminy 
Konstancin-Jeziorna, Przewod-

nicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska, pokazała na Facebooku 
kilka fotografii z niedzielnego spaceru. 
Przechadzka skończyła się posprząta-
niem kilku słupów i latarni, które oble-
pione były reklamami. Przypomnijmy, 
że w gminie obowiązuje uchwała kra-
jobrazowa, która zabrania zawieszania 
w przestrzeni publicznej reklam, plaka-
tów i ulotek.

– Kilka słupów wyczyszczonych z 
nielegalnych reklamek, czyli po prostu 
śmieci w krajobrazie. Teraz wszystko 
czytamy w telefonach, no prawie, re-
klamy również, więc po co obwieszamy 
słupy?! Z pędzącego samochodu tego 
nie przeczytamy – napisała w sieci rad-
na.

Jak udało nam się dowiedzieć – wy-
starczyły dwie ulice: Kościelna i frag-
ment Oborskiej, by zapełnić nielegal-

nymi ulotkami około pięciu ulicznych 
koszy. Monika Bukowińska przyznała 
jednak, że niektóre plakaty powieszone 
zostały dość wysoko, więc nie wszystko 
udało się oczyścić.

– Spacerując po Konstancinie 
nielegalne śmiecio-reklamy możemy 
zobaczyć na przystankach, tablicach 
np. z opisem szlaku itp., śmietnikach, 
ławkach, szafach elektrycznych, może 
łatwiej powiedzieć, gdzie nie ma… – 
zaznaczyła radna Monika Bukowińska. 
– Dużo jeżdżę rowerem, chodzę na pie-
chotę i tak zdzieram, odklejam i do ko-

sza. W grudniu na kilku ogrodzeniach 
pustych działek pojawiła się reklama, 
zadzwoniłam do osoby oferującej re-
klamowane usługi, powiedziałam o 
uchwale, mandatach. Usłyszałam, że 
to ktoś inny rozwiesił, nie wiedział. 

Gdy poprosiłam o ich zdjęcie, zniknęły 
jeszcze przed świętami, więc rozmowa 
poskutkowała – wyjaśnia radna.

To dopiero początek
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska dodaje, że cza-
sem Straż Miejska upomina właścicie-
li reklam na temat ich rozwieszania. 
Natomiast Zakład Gospodarki Komu-
nalnej sprząta reklamy, jednak nie jest 
to ich podstawowa działalność. Radna 
podkreśla, że jej spacery połączone ze 
sprzątaniem gminy to dopiero począ-
tek. Zamierza dalej działać w kierunku 
walki z zaśmiecaniem Konstancina-
-Jeziorny.

Agnieszka Deja

Walka z nielegalnymi reklamami
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Wystarczyły dwie ulice, by zapełnić 
nielegalnymi ulotkami pięć koszy

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Gmina Konstancin- 
-Jeziorna ogłosiła wyniki 
otwartego konkursu ofert. 
Dziewięć lokalnych klubów 
sportowych otrzymało środki 
w wysokości pół miliona 
złotych na realizację 15 zadań 
związanych z rozwojem 
sportu. 

Ś rodki te zostaną przeznaczone 
na działalność szkoleniową oraz 

udział w turniejach, zawodach i obo-
zach sportowych.

W otwartym konkursie ofert, w ra-
mach którego kluby sportowe mogły 
ubiegać się o dofinansowanie na rok 

2025, zgłoszono 16 projektów. Łączna 
wartość złożonych wniosków wyniosła 
1 777 209 zł, z czego 1 373 999 zł stano-
wiły wnioskowane dotacje, a 403 210 
zł to wkład własny klubów. Ostatecznie 
rozdzielono pół miliona złotych między 
15 pozytywnie zaopiniowanych zadań.

Dotowane zadania obejmują róż-
norodne dyscypliny sportowe, takie 
jak koszykówka, pływanie, siatkówka, 
piłka nożna, kettlebell, korfball oraz 
karate kyokushin. Środki z dotacji w 
głównej mierze zostaną wykorzystane 
na organizację działań szkoleniowych, 
a także uczestnictwo w zawodach spor-
towych, turniejach i obozach.

Przyznane dofinansowania wahają 
się od 4 tys. do nawet 88,5 tys. zł.

RMK

Kluby sportowe 
z dofinansowaniem
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OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY PRAŻMÓW
o przystąpieniu do sporządzenia planu ogólnego gminy Prażmów

Zawiadamiam, iż Rada Gminy Prażmów 26 września 2024 roku podjęła uchwałę nr VI.41.2024  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Prażmów (1). Opracowanie 
projektu planu ogólnego obejmować będzie przeprowadzenie strategicznej oceny oddziaływania  
na środowisko wraz z udziałem społeczeństwa (2).

Plan ogólny gminy sporządza się dla całego obszaru gminy Prażmów.
Wszyscy zainteresowani mogą składać wnioski do planu ogólnego.
Wnioski należy składać do Wójta Gminy Prażmów w terminie od 17 lutego do 10 marca 2025 r. 

wyłącznie na formularzu pisma dotyczącego aktu planowania (3).
Formularz pisma jest dostępny w formie papierowej w Urzędzie Gminy Prażmów, w formie 

elektronicznej do pobrania ze strony urzędu www.prazmow.pl lub ze strony Ministerstwa Rozwoju  
i Technologii.

Składający wniosek do projektu planu ogólnego podaje swoje imię i nazwisko albo nazwę oraz 
adres zamieszkania, albo siedziby oraz adres poczty elektronicznej, o ile taki posiada, a także wskazuje, 
czy jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej wnioskiem oraz może 
podać dodatkowe dane do kontaktu, takie jak adres do korespondencji lub numer telefonu (4).

Wnioski można składać:
1) w formie papierowej:
osobiście w siedzibie Urzędu Gminy Prażmów 
listownie na adres: Urząd Gminy Prażmów, ul. Piotra Czołchańskiego 1, 05-505 Prażmów,
2) w formie elektronicznej:
na adres e-mail: kancelaria@prazmow.pl  
za pomocą platformy ePUAP na adres: /2pq7wh2x8k/skrytka

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Wójt Gminy Prażmów.
Zastępca Wójta Gminy Prażmów Monika Brzózka

Podstawa prawna:
1.  Art. 13i ust. 3 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2024 r.  

poz. 1130)
2.  Art. 39 ust. 1, w związku z art. 46 ust. 1 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 

informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania 
na środowisko (Dz. U. z 2024 r. poz. 1112)

3.  Rozporządzenia Ministra Rozwoju i Technologii z dnia 13 listopada 2023 r. w sprawie wzoru formularza pisma 
dotyczącego aktu planowania przestrzennego (Dz.U. z 2023 poz. 2509)

4.  Art. 8 ust. 2 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 
1130).

Prażmów, 05.02.2025 r.

      

OBWIESZCZENIE

Na podstawie art. 7 ust. 3 i w związku z art. 6 Ustawy z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji  
(Dz. U. z 2024 r. poz. 278)..

Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria zawiadamia o konsultacjach społecznych projektu 
Uchwał Rady Miejskiej Góry Kalwarii w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 
rewitalizacji na terenie Gminy Góra Kalwaria oraz w sprawie określenia zasad wyznaczania składu 

oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji
Konsultacje społeczne przeprowadzone są w terminie od dnia 19.02.2025 r. do dnia 26.03.2025 r. 

w następujących formach:
1.  Zbieranie uwag i wniosków w formie papierowej oraz elektronicznej z wykorzystaniem formularza 

konsultacyjnego. Wypełnione czytelnie formularze będzie można dostarczyć:
a) drogą elektroniczną na adres e-mail: umig@gorakalwaria.pl,
b)  drogą korespondencyjną na adres Urząd Miasta i Gminy Góra Kalwaria, ul. 3 Maja 10, 05–530 Góra 

Kalwaria, 
c)  bezpośrednio do kancelarii w budynku Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria w godzinach pracy 

Urzędu.
2.  Spotkania otwartego z interesariuszami rewitalizacji, które odbędzie się w dniu 12 marca 2025 r.  

o godz. 15.00 w Ośrodku Kultury, przy ul. Por. Jana Białka 9, 05–030 Góra Kalwaria. 
3.  Zbieranie uwag ustnych do protokołu w budynku Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria, ul. 3 Maja 10, 

05-530 Góra Kalwaria, w pokoju 206 B (II piętro) w godzinach pracy Urzędu.
Formularze konsultacyjne oraz projekty ww. uchwał wraz z załącznikami dostępne będą od dnia 

19.02.2025 r.
•  w wersji papierowej w budynku Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria, ul. 3 Maja 10, 05–530 Góra 

Kalwaria w kancelarii, w godzinach pracy Urzędu;
•  w wersji elektronicznej na oficjalnej stronie internetowej Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

(gorakalwaria.pl) oraz na stronie podmiotowej gminy w Biuletynie Informacji Publicznej  
(bip.gorakalwaria.pl).

Organem właściwym do rozpatrywania uwag i wniosków jest Burmistrz Miasta i Gminy Góra 
Kalwaria.

Burmistrz Miasta i Gminy Arkadiusz Strzyżewski

w sprawie rozpoczęcia konsultacji społecznych projektów Uchwał Rady Miejskiej  
Góry Kalwarii w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie 
Gminy Góra Kalwaria oraz w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania 

Komitetu Rewitalizacji

POZIOMO: 1) roślina z kolbami; 2) ina- 
czej smaczelina, drzewo; 3) człowiek 
silny, pełen tężyzny; 4) Mo dla chemika; 
5) Maria, autorka „Plastusiowego pa- 
miętnika”; 6) odległość, trasa wyścigu; 
7) elektrownie ze skrzydłami; 8) przy- 
rząd przybliżający obraz; 9) mierzona 
w stopniach Celsjusza; 10) związek,  
porozumienie partii lub państw; 11) są 
pół końmi, pół ludźmi; 12) chrząszcze, 
szkodniki drzew; 13) specjalista od wad  
zgryzu; 14) przed dwunastą; 15) miesz- 
kańcy Lwowa; 16) pasmo z Górą Stan- 
leya; 17) sporządza umowy i testamen- 
ty; 18) pierwiastek Sg; 19) sprawdzian, 
test w szkole; 20) największe jezioro 
wysokogórskie na Ziemi; 21) trasa nar- 
ciarska, zjazdowa; 22) osoba otrzymują- 
ca rentę; 23) inaczej promieniowanie;  
24) jadalne małże morskie; 25) magazyn 
zbożowy, silos; 26) ptasia choroba, pa- 
puzica; 27) rzymskie wzgórze z terma- 
mi Decjusza; 28) miasto Agnieszki Rylik; 
29) najjaśniejsza w gwiazdozbiorze Ce- 
feusza. 
PIONOWO: 2) amerykański stan z Jeffer- 
son City; 5) wieczorne posiłki; 13) był 
nim bajkowy Shrek; 14) waluta Japonii; 
18) zdobiona trumna w kształcie skrzyni; 
19) podziemna część rośliny; 30) mała 
ścierka, gąbka do naczyń; 31) chuda 
teczka na dokumenty; 32) 100 kg dla 
rolnika; 33) pietrasznik plamisty inaczej; 
34) niejedno gra w samochodzie; 35) ślą- 
skie miasto z planetarium; 36) kryzysowy 
lub wyborczy; 37) niezręczność towa- 
rzyska, uchybienie; 38) tanie irlandzkie 
linie lotnicze; 39) ... Baba od czterdzie- 
stu rozbójników; 40) mieszkają w nim stu- 
denci; 41) porzeczki i truskawki; 42) opła- 
ta za studia; 43) najwyższy szczyt Tyrolu 
Południowego; 44) przepływa przez Ko- 
blencję; 45) dodatkowa piosenka po 
brawach; 46) hodowla roślin; 47) japoń- 
ski koncern motoryzacyjny; 48) gruba 
gałąź; 49) rzeka w Badajoz; 50) prowincja 
ze stolicą Kanady; 51) dziura w ścianie; 
52) brak szczęścia, pech; 53) waluta Ira- 
ku; 54) inaczej ubikacja, ustęp; 55) sto- 
lica Sudanu; 56) imię żeńskie; 57) bu- 
rzowe lub telewizyjne; 58) Szalom, autor  
dramatu „Bóg zemsty”; 59) ortodontycz- 
ny i słuchowy.

Litery z pól 
ponumerowanych 
od 1 do 37 
utworzą  
rozwiązanie

Działamy na rzecz 
bezdomnych kotów i psów

fundacjazwierzokracja
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    INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024., poz. 1145 z późn. zm.) informuje, że na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości-
-Oferty dzierżawy, zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonej do 
wydzierżawienia na okres 3 lat, dot. części działki nr 9/11 z obrębu 7-02 m.Góra Kalwaria (basen 
portowy).

Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 19.02.2025 r. do 12.03.2025 r.  
oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 
21 dni. Termin składnia ofert upływa 12.03.2025 r.    
 Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec

    WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O DRUGIM PRZETARGU 
USTNYM NIEOGRANICZONYM

Wójt Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola, tel. (22) 70 89 119, fax. (22) 757-92-70, 
działając w wykonaniu uchwały Rady Gminy Lesznowola Nr 901/LXIX/2023 z dnia 26 października 2023 r.  
ogłasza drugi przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości oznaczonej 
w ewidencji gruntów i budynków nr. 46/2, położonej w obrębie PGR Radiostacja Łazy, stanowiącej 
własność Gminy Lesznowola wraz z udziałem Gminy Lesznowola wynoszącym ¼ w prawie własności 
nieruchomości, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków nr. 46/36, położonej w obrębie PGR  
i Radiostacja Łazy.
1.  Oznaczenie nieruchomości – działka oznaczona w ewidencji gruntów i budynków nr 46/2, obręb 

PGR i Radiostacja Łazy, gmina Lesznowola, dla której Sąd Rejonowy w Piasecznie, IV Wydział 
Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą WA1I/00043491/1, zabudowana budynkiem 
mieszkalnym z lat 50-tych ubiegłego wieku (budynek murowany, dwukondygnacyjny, powierzchnia 
użytkowa ok. 53,17 m2, niski standard wykończenia, do generalnego remontu) wraz z udziałem  
wynoszącym ¼ (jedną czwartą) w prawie własności nieruchomości, oznaczonej  w ewidencji gruntów  
i budynków nr. 46/36, pow. 0,0671 ha, obr. PGR i Radiostacja Łazy, zabudowana budynkami 
gospodarczymi.

2.  Powierzchnia działki nr 46/2 – 0,0430 ha. Powierzchnia działki nr 46/36 – 0,0671 ha
3.  Przeznaczenie nieruchomości:

dz. nr 46/2 - teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i usług nieuciążliwych 
z dopuszczeniem zabudowy wielorodzinnej  – symbol planu 3MN/U
dz. nr 46/36 - teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i usług sług nieuciążliwych 
z dopuszczeniem zabudowy wielorodzinnej – symbol planu 3MN/U, 1KDD – komunikacja publiczna 
- droga dojazdowa oraz KDZ – drogi zbiorcze.

4.  Cena wywoławcza - 130 000,00 zł (słownie: sto trzydzieści tysięcy złotych). 
5.  Ceną sprzedaży będzie cena uzyskana w w/w przetargu, do której zastanie doliczony podatek VAT 

w stawce 23%. 
6.  Wysokość wadium: 26.000 PLN (słownie: dwadzieścia sześć tysięcy złotych),
7.  Postąpienie nie może wynosić mniej niż 1% ceny wywoławczej.
8.  Termin i miejsce przetargu: 28 marca 2025 r., godz. 10.00, siedziba Urzędu Gminy Lesznowola,  

ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola.
9.  Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wpłacenie w pieniądzu wadium do dnia 24 marca  

2025 r. na rachunek bankowy: 82 8022 0000 0000 0257 2000 0017.
10.  Za datę wpłaty wadium przyjmuje się datę wpływu środków pieniężnych na w/w rachunek 

bankowy.
11.  Dnia 18 marca 2025 r. w godzinach od 11.00 – 12.00 istnieje możliwość obejrzenia ww. 

nieruchomości.
12.  W razie nieusprawiedliwionego nieprzystąpienia do zawarcia umowy sprzedaży, organizator może 

odstąpić od zawarcia umowy, a wpłacone wadium nie podlega zwrotowi.
13.  Do uczestnictwa w przetargu należy przedłożyć potwierdzenie dokonania wpłaty wadium,  

a w przypadku osoby prawnej dodatkowo wypis z Krajowego Rejestru Sądowego oraz w razie 
potrzeby właściwe pełnomocnictwa. W przypadku osób fizycznych, które przystępując do 
przetargu w ramach spółki cywilnej, działają również na rzecz nieuczestniczących w przetargu 
wspólników, należy przedłożyć zgodę wspólników na zakup nieruchomości lub umowę spółki 
uprawniającą uczestnika przetargu do zakupu nieruchomości bez zgody wspólników.

14.  Termin poprzedniego przetargu – 28 października 2024 r.
15.  Dane kontaktowe - geodezja@lesznowola.pl, tel. (22) 70 89 119 od wtorku do czwartku w godz. 

800 – 1600, w poniedziałki w godz. 9.00 – 18.00, w piątek w godz. 8.00 – 15.00.
16.  Ogłoszenie o przetargu zostało zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce 

„Komunikaty i ogłoszenia”, na stronie internetowej www.lesznowola.pl w zakładce „Ogłoszenia”,  
na tablicy ogłoszeń tutejszego Urzędu oraz na tablicy Sołectwa Łazy. 

 DAM PRACĘ 
 Zatrudnię księgową do prowadzenia 

ksiąg rachunkowych. Konieczna  
znajomość rozliczeń podatkowych  
i sprawozdań finansowych.  
Proszę o przesłanie cv na adres e-mail: 
korn@korn.pl  

 Firma poszukuje osoby  
do sprzątania biur i pomieszczeń  
socjalnych. Pełny etat, umowa o pracę.  
Praca w Solcu k. Szymanowa.  
Zadzwoń na nr 501 631 374

 Zatrudnię kierowcę na wywrotkę  
do 3,5 tony. Praca na terenie Warszawy. 
Zapewniam zakwaterowanie.  
Tel. 601 241 397

 Zatrudnię murarza. Praca na terenie 
Warszawy. Zapewniam zakwaterowanie. 
Tel. 601 241 397

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36       

KUPIĘ 
 Antyki, Szkło Kolorowe, Obrazy,  

Porcelanę, Militaria, Biżuterię PRL-u,  
Figurki, Rzeźby, Ozdoby Choinkowe,  
Monety, Medale, Kolekcje, Pikasiaki, 
Grzegorz, 697 033 983

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418 

SPRZEDAM 
 Drewno kominkowe, tanio, 885910910

USŁUGI  
DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  

MALOWANIE ELEWACJI,  
PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  

TEL. 501 62 45 62

 Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje samowoli 
budowlanych sprzed lat, KIEROWNIK  
BUDOWY, tel. 695 451 655

 WYCINKA DRZEW Z PODNOŚNIKA  
KOSZOWEGO 15M, RĘBAK, USŁUGI  
MINIKOPARKAMI 2 I 3 TONY, KOPARKO-
-ŁADOWARKA, PORZĄDKOWANIE  
TERENÓW ZIELONYCH, WYBURZENIA,  
NIWELACJA TERENU TEL. 537 537 450

 Nadzory bud., remonty wewnątrz,  
docieplenia bud. Tel. 608 802 230  

Rozliczenia PIT, obsługa księgowa,  
tel. 786 851 000 

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel. 694 910 163

 Kuchnie, szafy, garderoby, meble  
na wymiar, cięcie na CNC drewno, MDF, 
plexi, tel. 501020572 

 Usługi budowlane Termomodernizacja 
Drobne naprawy budowlane Budowa  
garaży Wykonujemy małe zlecenia 
789285029 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z. 

 TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej,  
mycie okien 508 65 20 30

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

 Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Kominiarz tel. 500 214 632
 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  

501 976 533
 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220
 Anteny, Internet, Konfiguracja sprzętu. 

Zadzwoń 501700315
 MEBLE NA WYMIAR - SOLIDNIE I TANIO 

tel. 507 345 142 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997  

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

 Hydraulika, Tel. 608 49 42 44
 Dachy, podbitka, sprzedaż,  

tel. 692 194 998 
 Cyklinowanie, Parkiety 502514388
 Wywozimy graty z chaty  

tel. 505 591 721 
 Wywóz gałęzi 519874891 
 Przeprowadzki tel. 505 591 721
 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  

tel. 513 137 581
 Dachy - naprawy, papa  

termozgrzewalna, tel. 502 473 605
 Malowanie, hydraulika, remonty,  

tel. 501 050 907
 Wycinka drzew tel. 505 591 721
 Budowa domów, rozbudowy,  

tel. 730 358 998
 Ocieplenia, elewacje, tel. 730 358 998
 Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998
 Glazura, remonty, tel. 609 926 758 

AUTO-MOTO KUPIĘ
 SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738
 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
 Sprzedam dom 75 m2 w Jaktorowie, 

2024, działka 1066 m2, stan  
deweloperski + pompa ciepła,  
rekuperacja, 2 pokoje, salon, kuchnia,  
2 łazienki, przy szkole, odebrany.  
602-186-542 

 VISTA WAWER – nowe mieszkania,  
więcej informacji na www.vistawawer.pl  
lub tel. 572 073 053 lub 572 083 821

 Działka leśna 3000 m2, Prażmów,  
tel. 602 770 361, 791 394 791

 Działki budowlane 800 m2,  
1200 m2 . Prażmowa, tel. 602 770 361, 
791 394 791

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
 Wynajmę nieruchomość w centrum 

Prażmowa: plac utwardzony 3500 m kw, 
hala magazynowa 400 m kw, biuro 
+ pom socjalne, waga najazdowa 30 ton,  
tel 605 166 602 

 Lokal biurowy 31m2 w Piasecznie,  
ul. Jana Pawła II, 505828214 

NAUKA 
 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 
 Kredyt tel. 513-654-277

ZDROWIE 
 PROTEZY ZĘBOWE.  

Naprawa. Piaseczno i okolice. 
Tel.: 502 031 221

MATRYMONIALNE 
 Poszukuję kobiety w wieku  

50-60 lat, najchętniej wdowy, dobrze  
by było z prawem jazdy, do starszego  
Pana, który jest na chodzie, u którego  
by zamieszkała, 517624224

RÓŻNE 
 Skup złomu, ul. Puławska 34 (teren  

Kubara Lamina), 515273148, 506264111
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Dwa osadniki, znane jako 
stożki Arledtera, pochodzące 
z 1941 roku, zostały wpisane 
do rejestru zabytków 
województwa mazowieckiego. 

O biekty te, stanowiące element 
technologiczny dawnej Mirkow-

skiej Fabryki Papieru, znajdują się przy 
ul. Mirkowskiej 45 w Konstancinie-Je-
ziornie. Były nieodłącznym elementem 
technologii produkcji papieru w fabry-
ce, pozwalając na oczyszczanie wody 
odciekowej i wyłapywanie włókien.

\\\   Historia Mirkowskiej  
Fabryki Papieru

Historia papierni w Jeziornie sięga 
XVIII wieku, jednak jej dynamiczny roz-
wój nastąpił po 1830 roku, gdy przejęta 
została przez Bank Polski. W 1887 roku 
stała się własnością Towarzystwa Ak-
cyjnego Mirkowskiej Fabryki Papieru. 
W czasie I wojny światowej zakład 

został zdewastowany przez wywóz 
maszyn przez wojska rosyjskie i nie-
mieckie. W okresie międzywojennym 
podjęto jego odbudowę. Podczas II woj-
ny światowej fabryka kontynuowała 
produkcję pod niemieckim zarządem, 

choć inwestycje były mocno ograni-
czone. Właśnie w tym czasie powstały 
osadniki Arledtera, które służyły do 

oczyszczania wody wykorzystywanej 
w procesie produkcji papieru.

\\\   Powojenna odbudowa  
i upadek fabryki

Po wojnie, w 1945 roku, wznowio-
no działalność fabryki, a w 1948 r. spro-
wadzono do niej maszyny z papierni w 
Zgorzelcu. Upaństwowiona jako War-
szawskie Zakłady Papiernicze, fabryka 
działała do 2012 roku. W latach 80. XX 
wieku była jednym z największych tego 
typu zakładów w Europie, produkując 
rocznie ok. 75 tysięcy ton papieru. Po 
prywatyzacji w latach 90. XX wieku 
produkcję stopniowo wygaszano, a 
obecnie zakład pozostaje nieczynny.

\\\   Znaczenie stożków 
Dziś osadniki Arledtera stanowią 

cenny ślad przemysłowego dziedzi-
ctwa Konstancina-Jeziorny. Jako jedne 
z ostatnich zachowanych urządzeń 
do oczyszczania wód odciekowych, 
dokumentują znaczenie systemów 
oczyszczania w procesie produkcji pa-
pieru. Ich wartość naukowa wynika z 

zastosowanej technologii, materiałów 
budowlanych oraz specyfiki przemy-
słowej architektury I połowy XX wieku. 
Stanowią także ważne źródło wiedzy 
o historii papiernictwa oraz technolo-
giach stosowanych w dawnych zakła-
dach produkcyjnych.

RMK

Elementy Fabryki Papieru zabytkiem

Osadniki Arledtera stanowią cenny ślad przemysłowego dziedzictwa  
Konstancina-Jeziorny

A.
 T

OŁ
YS

Z,
 W

UO
Z 

W
 W

AR
SZ

AW
IE

A.
 T

OŁ
YS

Z,
 W

UO
Z 

W
 W

AR
SZ

AW
IE

A.
 T

OŁ
YS

Z,
 W

UO
Z 

W
 W

AR
SZ

AW
IE


